


Zahájení školního roku

Dne 1. 9. 2022 proběhlo v areálu školy slavnostní zahájení školního roku za účasti starosty městyse Polešovice, Ing.
Michala Zapletala, paní starostky Vážan, M. Pavlíčkové. Slavnostní okamžik s námi strávil rovněž pan farář, P. Jozef
Červeň.
V tento den nové prvňáčky do školních let uvedli patroni z deváté třídy a symbolický “klíč od školy” jim na pódiu

spolu s panem starostou předal ředitel školy, Mgr. Radim Pikner.

Patronství

I v letošním roce pokračuje projekt PATRONSTVÍ. Ten spočívá v tom, že si deváťáci vyberou své kamarády z 1. tříd, o
které se budou po celý rok starat a budou jejich patrony. Společně potom během roku podnikají různé zábavné i

výukové aktivity.

Vše začíná prvního září, kdy patroni přivádí prvňáčky na pódium, na kterém jim pan ředitel spolu s představitelem
obce Polešovice slavnostně předává klíč od jejich šatních skříněk coby klíč od školní budovy.

Již dalšího rána čekají patroni své svěřence před školní budovou, aby je celý týden každé ráno provedli šatnami,

dohlédli na jejich přezutí a v pořádku je odvedli do třídy, kde jim pomohou připravit se na vyučování.
Také je navštěvují o přestávkách, aby se zeptali, zda jim něco nechybí, či jim mohou s něčím pomoci.

První dny jsou naši patroni nápomocni i při obědech, a to z důvodu, aby se i zde noví školáci brzy “rozkoukali” a vše
zvládli co nejdříve sami.

Jsme rádi, že si tento, u nás jižmnohaletý projekt, našel ve škole své místo, protože naším cílem je, aby se všechny
děti u nás cítily dobře, v bezpečí a vždy věděly, na koho se mohou obrátit, potřebují-li pomoci.

Patroni se naopak učí pečovat o mladší děti, pomáhat jim, naslouchat a chránit je. Obohacují se tak vzájemně.



Stmelovací výlet 8. A a 8. B na Smraďavce

Osmáci se tento školní rok 2022/23 rozhodli strávit poněkud netradičně, a to stmelovacím výletem na Smraďavce u

Buchlovic.

Vyrazili jsme pěšky 2. září ráno od školy směrem autokemp Smraďavka. Po desetikilometrové pěší cestě jsme si v

kempu postavili stanové městečko a chvíli si zaslouženě odpočinuli. Odpoledne se neslo v duchu stmelovacích a

sportovních aktivit. Jako správní trampové jsme si za příjemného hudebního doprovodu s kytarou vychutnali

špekáčky na táborovém ohni. Paní učitelka a pan učitel si pro žáky nachystali překvapení v podobě letního kina, do

kterého jsme se večer vydali do Buchlovic. Zhlédli jsme film Srdce na dlani, který se nám moc líbil. Zpáteční pěší
cesta poté nahradila stezku odvahy.

Sobotní chladné ráno nás velmi rychle

probudilo, takže nám zbyl čas na

pohodovou piknikovou snídani a

následné třídnické okénko, které jsme

vyplnili společným nastavením třídních
pravidel. Následovalo balení stanů a

úklid stanového městečka, což nás

mrzelo, protože se nám společně
strávený čas moc líbil. Vyvrcholení

stmelovacího výletu pak byla společná
příprava kotlíkového guláše, kdy každý
přiložil ruku k dílu – někteří připravovali
oheň, ostatní se postarali o přípravu
nezbytných ingrediencí. Hlavní

šéfkuchařce, paní učitelce
Procházkové, se guláš moc povedl –

což dokazuje to, že na přidání se stály

fronty. Po tomto posilnění jsme se

vydali na zpáteční cestu, která byla pro některé docela náročná. Jak by taky ne, když jsme za tyto dva dny nachodili

téměř 50 kilometrů.
Výlet se podle všech velmi vydařil a již nyní se těšíme na podobně příjemně strávené chvíle, ať už ve škole či mimo

ni.

Republikové finále Odznaku všestrannosti Brno
Několik let jsme zapojeni do projektu Sazka olympijský víceboj a taky do Odznaku všestrannosti. V loňském školním
roce se 4 naši žáci probojovali z okresního kola do krajského kola, kde odváděli skvělé výkony. Dvěma žákům –

Matyášovi Bartošovi a Anděle
Hrančíkové se nakonec podařilo
dostat se až do republikového

finále, které proběhlo ve dnech

7.-9.9.2022 v Brně.
Republikového finále se

účastnilo 650 dětí z celé

republiky. Během 2 dnůmusely

zvládnout 10 disciplín - 60m,

1000m, dálku, kriket, trojskok,

švihadlo, shyby, kliky, sedy-lehy,
medicinbal. Za účasti 60

současných i minulých

olympioniků se nechtěli nechat
zahanbit ani ti naši. Oba dva

zvládli celý desetiboj bez ztráty



kytičky, vytvořili si svoje osobní rekordy a překonali své výkony z okresního a krajského kola. I když to letos

nezacinkalo jako vloni, tak zaslouží oba obrovský obdiv a pochvalu. Matyáš až do poslední disciplíny bojoval o

medaili, nakonec skončil na krásném 7.místě v republice, Andělka se takové akce účastnila poprvé, trošku ji

svazovala nervozita, obsadila 25.místo v republice, což je taky krásný úspěch a motivace do dalších let. Celé tři dny
byly nejen o výkonech, ale také měli možnost navštívit olympijskou vesničku, kde zkoušeli nejrůznější disciplíny,
během dvou dní potkávali spoustu nejen sportovních osobnosti např. Strachovou, Doktora, Hniličku, Helceleta,
Svobodu či stříbrného olympijského medailistu Lukáše Rohana, účastnili se exhibice sportovních osobností, měli
možnost se vyfotit se s nimi, sbírali podpisy. Byly to nádherné tři dny, na které určitě nezapomenou, a pevně věřím,

že sport je bude stále bavit a budou motivací i pro ostatní. Matyáš už je nyní žákem gymnázia, tak mu přejeme

hodně úspěchů nejen ve sportu a děkujeme za skvělou reprezentaci. To samé přejeme Andělce a doufáme, že i

nadále bude skvěle reprezentovat naši školu. Věřím, že se najdou další a opět se na republikové finále podíváme.

Máme spoustu šikovných sportovců, ve škole to sportem žije a je vidět, že sport nás baví.

Pirátská plavba

Úvodem příspěvku o jedné pirátské plavbě zapeklitá otázka. Jak dopadlo den předem demokratické hlasování o

tom, zda se zúčastnit plánované akce opravdu za každého počasí? Jeho předpověď se totiž netvářila vůbec
přívětivě a vstřícně, mezi mraky ani paprsek slunce, bylo nutné s tím počítat. Lehká odpověď? No jistě, všechny
ruce byly nad hlavou, prý nejsme z cukru. Hned středeční ráno, kdy se na společnou pirátskou plavbu vydaly třídy II.,

III.A a III.B, dalo tušit, že toto tvrzení si zřejmě budeme moct ověřit v praxi. A nemýlilo se. Vody bylo celý den všude
dostatek, v Moravě i v Baťově kanále, pod lodí, dokonce i v lodi. Později pršela z nebe, občas zatekla za pláštěnky,
nechyběla k loužích, takže ani na “suchu” si nebylo na co stěžovat. Nic z toho však neohrozilo naše odhodlání

prožít den plný zážitků.
Hned po nalodění, při kterém nám pomáhal kapitán Jack, se námořníků a pirátů ujala pirátka Veselá lebka, která jim

poutavě vyprávěla o životě mořeplavců. Nechybělo několik písní, z nichž nejvíc se líbila ta o teniskách a trenkách.

Na dohled již byl přístav a v něm nás netrpělivě očekávala pirátka Černá perla. Obě se po vylodění postaraly o

následný program. Jedna skupina dětí si zdobila svůj vlastní pirátský šátek, hezky v suchu, pod střechou, druhá
vyrazila za dobrodružstvím a deštěm do lesa na pirátskou stezku. Po jejím návratu se skupiny vyměnily, aby všichni
mohli popustit uzdu fantazii při zdobení šátků a také dostali stejnou porci vlhka do bot, což se do puntíku podařilo.
Poté již byl čas na zpáteční cestu. Její součástí bylo dělení lupu. Piráti kupodivu neprotestovali a rozdělili si s
námořníky získaný poklad. Naposledy zazněly písně, které jistě obohatí nejednu hudební chvilku ve škole, doma či v
jiném než lodním dopravním prostředku.
Celá plavba byla moc super. Nikdo nebyl z cukru. Ahóóój! Kapitán Rezavý hák



Atletický čtyřboj 1.st. - Evropský týden sportu

Krásné slunečné počasí, skvělá přátelská atmosféra, 11 škol celého okresu, 170 dětí, takový byl námi pořádaný 11.

ročník atletického čtyřboje pro 1. st. Vše proběhlo v pátek 23. září 2022 ve sportovním areálu Základní školy
Polešovice v rámci Evropského týdne sportu. Atleti 1. - 3. tř. museli zvládnout běh 50 m, běh 300 m, skok z místa a

hod medicinbalem. Ti starší, 4. - 5. tř., zase bojovali v běhu na 50 m, 300 m, skoku dalekém a hodu kriketovým

míčkem. Všichni si

společně zaběhli
vložený závod štafet 4 x

150 m. Nejlepší atleti

obdrželi diplomy a

medaile, věcné ceny,

vítězné štafety získaly

poháry. Všichni
účastníci dostali

náramky s logem

závodu. V úžasné
atmosféře byly vidět
krásné výkony, spousta

radosti z pohybu,

přátelské fandění a

povzbuzování.

Projekt Zdravá pětka v naší škole
V pondělí 3.října k nám do školy opět zavítala po delší
„covidové pauze“ p.Koníčková z projektu Zdravá 5. Tento

úžasný projekt je zaměřen na zdravý životní styl a

především na oblast zdravé výživy a zúčastnily se jej

skupinky volitelného předmětu Gastronomie z šestých až
osmých tříd. P.Koníčková žákům objasnila problematiku

stravování, jaká by měla být skladba jídelníčku a také

názorně dětem předvedla, jak si připravit osvěžující
zázvorovou limonádu, oblíbenou tortillu či vločkovou kaši,
která nás nejen zasytí , ale bude nám i chutnat.



Burza středních škol
Ve středu 5. 10. 2022 se od 16:30 hod. ve vnitřních prostorách naší školy uskutečnila Burza SŠ, na které

prezentovalo svoje školy 9 zástupců středních škol okresu Uherské Hradiště, ale i Jihomoravského kraje (Strážnice,
Bzenec, Veselí nad Moravou).

Informovat o možnosti následného vzdělávání se přišli se svými rodiči nejen naši deváťáci a osmáci, ale zavítali k

nám i žáci ze základních škol v Moravském Písku a v Boršicích.
Mnohokrát děkujeme pedagogům středních škol za návštěvu a doufáme, že námi pořádaná akce přinesla
budoucím studentům i “náborářům” to, co měla. Alespoň na základě osobních rozhovorů jsme tohoto dojmu

nabyli.

Věříme, že domácí a osobnější prostředí na půdě základní školy bylo pro mnohé příjemnější a možná to byl jejich

první krok k návštěvě střední školy za účelem absolvování dne otevřených dveří.
Toto setkání se v naší škole konalo již podruhé a určitě na tento ročník navážeme i v nadcházejícím školním roce.

Slavnosti podzimu

Po posunu termínu konání o

týden konečně nadešel dlouho
očekávaný den Slavností

podzimu.

Od rána se na odpolední

veřejnou akci připravovaly děti
ve všech dílnách, a tak jste při
toulkách školou mohli nasát

vůni marmelád, pečených
sušenek, křížal, štrúdlu,
bublajícího kotlíkového guláše,
dýňových vaflí a bramborových

patentů, potěšit se pohledem

na barevné zeleninové saláty,

rukodělné výrobky od macramé

listů přes podzimní svícínky,



levandulové pytlíky, veselé makovice a slyšet halasný smích v dílnách improvizace, taneční melodie při mixování

smoothie.

Odpoledne bylo vše zmiňované možno zakoupit ve venkovním areálu, kde jste si navíc mohli pořídit drobné dárkové

předměty, postát s šálkem kávy ochucené různými sirupy, vyzkoušet si “podojit” krávu, projít se galerií podzimních

portrétů “našich pedagogů” a třeba i ochutnat právě vylisovanou šťávu z hroznů stejně jako úplně “miminkovský”

burčák. A pokud byste si chtěli pustit draka, který k podzimu neodmyslitelně patří, tak i tuto kratochvíli jste si mohli

dopřát.
A protože je v naší škole veřejnost vždy vítána, rodiče s radostí vídáme a počasí nám rovněž přálo, sešlo se v

krásně nazdobeném areálu velké množství návštěvníků, kteří nakupovali, jedli, utráceli, za což jsme byli velmi rádi.

Ptáte se proč? Neboť částka, kterou jsme prodejem výtvorů naší společné práce vydělali, bude opět využita na

podporu dívky, kterou jako škola v rámci projektu Adopce na dálku v Guineji podporujeme již od roku 2008. Tehdy

byla naše “Aiša” ještě úplně malinké děvčátko, zato nyní je z ní již dospělá slečna. Nicméně jako škola jsme rádi,

že ji i nadále můžeme díky vašim penězům poskytnout vzdělání. Mnohokrát za to děkujeme.

Velký dík však patří našim žákům, kteří tento den strávili ve škole více hodin než obvykle. Jsou nám pomocníky,

často partnery, se kterými je prima prožívat čas.
Takže…zase za rok…

Poznávání Vážan a Tučap
Pátek 7. 10. 2022 byl dnem, který si děti ze III.B zvolily pro jednu z poznávacích vycházek v rámci projektu Moje

obec. Protože do této třídy chodí nejen děti místní, ale také přespolní, z Vážan a Tučap, volba prvního cíle

poznávání padla nejdříve právě na tyto obce. Plán navštívit a více je poznat vyšel beze zbytku. Posuďte sami.

Autobus, který nás měl přiblížit do

Vážan, skutečně přijel. Milé překvapení,
vzhledem k dopravní situaci posledních

dnů. Jen co jsme ve Vážanech
vystoupili, padla otázka, zda stejným

autobusem pojedeme i zpátky. Někdo
špatně četl instrukce, zpátky už po

svých. První zastávkou na naší trase se

stal obecní úřad, kde jsme získali několik
informací o Vážanech přímo od paní

starostky. Posilněni sladkostí jsme

pokračovali k místní rozhledně. Zde se

stala věc nevídaná, z výšky “pršela”
tráva. Naštěstí jí nebylo dost na to, aby

mohla skrýt cestu ke kapličce, jež byla

postavena na památku obětí první i

druhé světové války. Na konci této části
výšlapu ještě kříž šťastného návratu poutníků a krásné výhledy na Bílé Karpaty.

Díky tomu, že počasí bylo nádherné a vlhkost pole nám příznivě nakloněna, vyhnuli jsme se alespoň částečně
hlavní silnici a právě přes pole si zkrátili cestu do Tučap. Tam nás jako první přivítala kočka, která s námi putovala

před obecní úřad i ke kulturnímu domu, kde jsme již byli očekáváni. Svačina přišla vhod, pro nás připravený čaj
také, ještě jednou moc děkujeme panu starostovi za ochotu a mamince KČ za zprostředkování této možnosti.

Po odpočinku, plni nových sil, zamířili jsme do místní ZOO. Všechny kozy byly velmi družné společnice, některé
slepice velmi zdatné letkyně. Ovce se polekaly nájezdu cizáků a žirafě to bylo všechno tak nějak jedno. I přes ten

šok z tolika lidí slepice kupodivu nepřestaly snášet, nebo že by to bylo právě proto, a podařilo se nám tak dokonce

sebrat dvě vajíčka. Snad se to po našem odchodu nějak dramaticky nezmění.



Tučapy jsme opustili krásnou vyhlídkou od kapličky a začali jsme se spouštět mezi vinohrady zpět do Polešovic.
Pokud by někdo čekal únavu, velice by se mýlil, i na zpěv ještě zbyly síly a zpět do školy se vrátily děti rozesmáté,

rozdováděné a snad i bohatší o nové poznatky a zážitky.

Nejsme chipsy, jsme brambůrky
Děti ze III.B se rozhodly, že při svém dalším týdenním projektu nezůstanou opět jen u teorie, ale užijí si ho znovu i v

praxi. Jejich týden aktivit, tentokrát na bramborové téma, tak obohatila exkurze do Strážnice. Proč zrovna tam?

Protože původní záměr, jednoduchý způsob zpracování brambor ve školní kuchyňce přímo dětmi, byl odsunut na

druhou kolej a tato práce přenechána odborníkům nejpovolanějším.

Ráno již zřejmě někteří nemohli dospat, neboť na sraz před odjezdem dorazili dlouho předem. Počasí bylo moc

hezké, vlak jel na čas, vypadalo to na prima den. Což se začalo malinko kazit při prvním přesedání, kdy jsme sice

seděli v nové vlakové soupravě, která se ovšem ne a ne rozjet. Když už se konečně dala do pohybu, bylo jasné, že
poslední přestup stíháme jen stěží. A tak tomu skutečně i bylo. Ač jsme při sprintu podchodem část dětí téměř
nechali ve Veselí, pan výpravčí měl pro nás naštěstí pochopení a nakonec se podařilo na místo určení dojet všem.

Ve Strážnici nás přivítalo nejprve nádraží, které je nově opraveno a krásně vyzdobeno v duchu lidových tradic,

slovácké ornamenty nad každým vchodem i oknem, po krátké pěší chůzi pak i cíl naší exkurze, závod na výrobu

brambůrků. Před návštěvou Hobžovy fabriky bylo samozřejmě nutné se posilnit. Ze dvou možností, kdy jednou

byla sice teplá místnost, ale podmínka naprostého ticha, neboť vedle probíhalo nějaké jednání, jsme si vybrali raději
tu druhou, tedy posvačit venku. Kluci spojili pauzu na občerstvení s obdivováním aut, jedno tipovali na Ferrari, což
sedělo, u druhého padala značka Porsche nebo Lamborghini, ona to byla Tesla.

Pak už se nás

ujal pan Martin

Hrachovský,

který nám ukázal

celý provoz.

Dozvěděli jsme

se spoustu

informací a

zajímavostí, které

zřejmě najdete i

na stránkách

firmy, ale my se o

ně zde rádi

podělíme.

- do jednoho

pytle ve skladu

se vleze asi jedna

tuna brambor

- zpracováno je

asi 70 tun

brambor denně, přivezou je tři kamiony

- brambory pochází z Maďarska, severu Itálie, Holandska, Francie či Německa



- smaženy jsou v řepkovém oleji při 140°C - 160°C, do fritézy se ho vleze 5 000 l

- denně je vyrobeno asi 20 000 sáčků brambůrků

- v současné době si lze pochutnat na 21 příchutích

Vrcholným zážitkem pro děti bylo ochutnání ještě horkých lupínků, které byly nabrány skutečně přímo z výrobní

linky. Pro dospělé měl zlatý hřeb večera teprve přijít. Děti sice dostaly jeden slaný suvenýr přímo v balírně, jenže to

bylo k večernímu sledování televize samozřejmě málo, proto rády využily další možnosti nakoupit přímo na místě
další zásoby. Což nebyl dobrý nápad, nabídka široká, děti nerozhodné. Nakupovat po jednom se ukázalo jako

zdlouhavé a pro obsluhující personál zatěžující, pro každou objednávku bylo nutné zajít do výroby a dolovat sáčky z

krabice, o vracení drobných peněz nemluvě. Proto bylo nutné vytvořit seznam, na jehož základě bude zboží
připraveno jednorázově. Zpracovat tolik mlsných požadavků zabralo opravdu hodně času, který však děti využily
jako obědovou pauzu, sportovní chvilku i přírodovědné bádání.

Když jsme konečně opouštěli areál, byl na kluky opravdu vtipný pohled. Vypadali, jako by je maminky poslaly se

smetím do popelnice. Nikdo z nich by však modrý pytel, přeplněný zakoupenými brambůrky, nevyhodil ani za nic.

Humorným zážitkem byl také rozbalený bramborový poklad a jeho následné rozdělování, jakož i pohled na únavou

vyčerpané děti, které celou exkurzi zakončily pěším přesunem od vlaku do školní družiny. Ani na zpěv už síly

nezbyly. Na pojídání brambůrků ale určitě ano.

Exkurze Brno 6.A, 6.B

Dne 13.10.2022 se vydali žáci 6. ročníků na exkurzi do Brna. Už samotná cesta vlakem byla pro některé žáky
zážitkem. Nejdříve
jsme zkoumali dějiny
pravěku v muzeu

Anthropos. Pod

vedením odborníka

se žáci dozvěděli
spoustu informací o

vývoji člověka a jeho

způsobu obživy.
Největším zážitkem
byl nejspíš exponát

mamuta v životní
velikosti.

Poté jsme se

přesunuli do

vědeckého parku

VIDA!, kde jsme se

stali malými

vědátory. Vyzkoušeli
jsme si práci s

mikroskopem a

naučili se, jak si vyrobit vlastní mikroskop z mobilního telefonu. Pro žáky byly také připraveny úkoly, díky nimž si

interaktivně vyzkoušeli veškeré atrakce, které park nabízí. Děti se vracely domů nabyty novými zážitky a

vědomostmi.

https://www.youtube.com/watch?v=usvh7TwqWU4


Den stromů - projektový den 1. stupně

Dne 19. 10. 2022 děti z prvního stupně prožily prosluněný Den stromů. Byly pro ně přichystané venkovní aktivity,

při kterých se dozvěděly, co stromům škodí a naopak jak bychom měli stromy a celkově přírodu chránit. Zopakovaly

si listnaté a

jehličnaté stromy

a jejich odlišnosti,
poznávaly jejich

jednotlivé části i

plody, které

mohou najít v

přírodě. Poznávaly

živočichy a také

jedlé a jedovaté

houby. Pro děti
byly připraveny
obří šišky, které v

sobě ukrývaly

různorodé úkoly.

Děti si mohly

nejen pohybově zaskotačit a pořádně se protáhnout, ale také se zahradou rozléhaly zvuky lesních zvířat a zpěv
písní. Zbytek dne byl spojen s tvořením, na něž děti použily přírodniny, které si mohly samy vybrat v naší krásné
zahradě, která skrývá nemalé přírodní poklady.

Exkurze do koncentračního tábora Osvětim – svědomí lidstva

V pondělí 17.10. před čtvrtou hodinou ranní se naše devátá třída spolu s učiteli sešla před Základní školou v

Polešovicích. Všichni jsme nastoupili do autobusu společně s naším průvodcem panem Kočím a vyjeli jsme na čtyř
hodinovou cestu do našeho cíle: Muzea v Osvětimi. Cestou jsme se zastavili pro jinou devátou třídu z Tlumačova,
která se s námi zúčastnila této exkurze.

Cesta proběhla bez komplikací. Po příjezdu do první části muzea jménem Auschwitz I-Stammlager proběhly nějaké
kontroly. Poté už jsme se se sluchátky na uších v čele s panem průvodcem vydali na prohlídku. Dozvěděli jsme se,

jak se v táboře zacházelo s politickými vězni či Židy, jak zde žili a spoustu dalších informací.

Po asi hodinu a půl dlouhé prohlídce první části tábora jsme se autobusem přesunuli do té druhé s názvem

Auschwitz II-Birkenau. Tato část byla mnohem větší, ale spousta budov už byla zničená, přesto jsme některé
budovy navštívili a dověděli se další informace.

Po ukončení i této prohlídky jsme autobusem přejeli na naši poslední zastávku v Polsku a tou bylo nákupní centrum,

kde jsme si mohli něco zakoupit, a pak jsme se vydali na zpáteční cestu. Myslím, že tato exkurze byla velmi naučná i

poučná a každému něco dala.

Outdoorový branný závod (Polešovice)
Každý z nás si určitě vzpomíná na oblíbený „Partyzáňák“. Jako děti jsme jej běhali snad všichni. Patřil k němu běh v

plynových maskách a se sáčky na rukou a nohou, střelba ze vzduchovky, hod granátem a nezbytné chlebníky i

pláštěnky.

V letošním roce jsme se rozhodli i my v ZŠ Polešovice oživit oblíbený branný závod, který jsme v trochu

modernějším duchu organizovali naposledy v roce 2015. Závod se uskutečnil v úterý 25. 10. 2022 a byl určen pro



žáky 5. – 9 .tř. Již během
týdne se žáci zapisovali do
4členných hlídek. Na

účastníky potom čekalo
deset nelehkých úkolů,
které prověřily nejen

znalosti a fyzickou

zdatnost, ale i psychickou

odolnost všech
soutěžících. Popasovat se

museli s teoretickými i

praktickými úkoly a k

tomu zvládnout 8 km

nelehkým terénem, který

měli vyznačený jen na

mapě, což nebyl vůbec
jednoduchý úkol. Mezi

fyzickými úkoly byla

střelba ze vzduchovky, překonání lanové dráhy či střelba na cíl. Dále prokazovali své znalosti z první pomoci a civilní

ochrany, poznávali koření, pracovali s busolou či na ně čekala přírodovědná poznávačka a zapeklité luštění šifer.
První hlídka vyrazila na trať v 8 hod. za mírného deště. Celkem vyrazilo do terénu 33 hlídek po 3 minutách. Počasí
se nakonec umoudřilo a závod provázelo slunce. Trať byla vyměřena na 2,5 – 3 hod, což se hlídkám podařilo.
Bohužel některé hlídky trošku bloudily, a tak se stalo, že na dvou stanovištích se jich potom sešlo více a musely

čekat. Poslední hlídka se dostala do cíle kolem 14. hodiny. Mnozí museli překonat sami sebe, řešit problémy,

komunikovat, spolupracovat jako tým, a to bylo cílem celého klání. Takže zase za rok na našem „Partyzáňáku“.

Narušená komunikační schopnost u dětí - beseda
Ve středu 2. 11. 2022 jsme měli tu čest přivítat v naší škole Mgr. Ivu Chudobovou, logopedku Speciálního

pedagogického centra pro vady řeči Brno, pob. UH a to v rámci besedy s názvem Narušená komunikační schopnost
u dětí a její vliv na vzdělání.
Paní magistra nejprve veřejnost seznámila s tím, co vše má vliv na vývoj řeči u dětí, jak můžeme dětem v této

oblasti pomoci, ve které fázi vývoje by mělo co které dítě znát. Potom již došlo na dotazy ze strany rodičů. Byli jsme

vtaženi do mnohých případů a mohli jsme naslouchat možným cestám jejich řešení.
Co však jednoznačně vyplývalo ze společně strávené hodinky a půl?

"Vezměte si koláč.
Malou výseč tvoří
práce logopeda.

Do čtvrtiny si zaneste

práci dítěte.
Zbylé ¾ jsou práce

rodičů.
A ta je nesmírně
náročná a těžká.
Nicméně můžete mít

diamantového

logopeda, ale tu

hlavní práci za vás

nikdo jiný než vy

neudělá."



Beseda proběhla v příjemném a přátelském duchu. Paní magistra je nesmírně příjemná paní, velmi dobře se s ní

povídá a ona sama se krásně poslouchá. Bylo znát, že všichni přítomní odcházeli spokojení a příjemně naladění,
možná i utvrzení v tom, že to, jak se svým dětem věnují, je v pořádku a svou funkci rodiče zastávají na jedničku.
Tato beseda byla pořádána díky projektu Šablony III z Operačního programu Výzkum, vývoj a vzdělávání za podpory

EU.

DĚJEPIS JINAK !!!!!!

Naše škola se od 1. září 2022 zapojila do celonárodního projektu, který organizuje ÚSTAV PRO STUDIUM

TOTALITNÍCH REŽIMŮ - DĚJEPIS +, CHCEME UČIT DĚJEPIS JINAK.

Ptáte se jak?

Prvním úkolem, a ne lehkým, bude vzbudit v žácích zájem a zvídavost o minulost: Proč se to stalo? Jak lépe

porozumět lidem, kteří žili v minulosti. Co mi to má přinést do života?
Žáci si sami odpovídají na svou badatelskou otázku pomocí dobových dokumentů, které nám zajišťuje HISTORICKÁ

LABORATOŘ.

Naším cílem je objevovat historii a odnášet si praktické poznatky do svého života. Konkrétním cílem badatelské

metody je zodpovědět badatelskou otázku, kterou si projekt stanoví. Každý žák by se k ní měl propracovat sám na

své úrovni.

A jak po dvou měsících tuto výuku hodnotí paní učitelka?
“Dnes jsem vyhodnocovala badatelský projekt. První je za námi. Moje hodnocení je uspokojivé.

Takže historický Zdroj 1 - 11 žáků uspělo / 7 neuspělo. (Někteří by mohli pracovat lépe, odbyli to a také byli tak

ohodnoceni)

Zdroj 2 - 13 žáků uspělo / 5 neuspělo

Takže na sedmou třídu s deváťáckou látkou to není

vůbec špatné, ba naopak. Velmi mě překvapilo, jak se

zapojují jinak ne příliš úspěšní žáci, oba uspěli v

odpovědích na badatelské otázky. Odkrývá se mi tím

fakt, že mají problém s pamětí velkého objemu

informací, ale s přemýšlením a souvislostmi ne. Což je

moc zajímavé. Uvidím v dalším projektu.

Ten další, Mnichov, propojím se středověkem na téma

česko-německých vztahů v českých dějinách a vyvrcholí

to Mnichovem. Už si to chystám, včera jsem

komunikovala s tou naší koordinátorkou. Chci to spojit s

metodou CLIL z anglické badatelské učebnice.

Takže i toto bude zajímavé, mám už připravenou slovní

zásoby ke komiksu Chamberlain a k argumentům. V

tomto projektu se žáci budou učit argumentovat pro a

proti. Což pro ně bude také nové.

S touto badatelskou výukou je moc práce. Ale baví mě
to. Zatím si však nedovedu představit, že bych takto

učila všechny třídy. Je to běh na dlouhou trať.”



Výtvarná soutěž školních družin- okrskové kolo

Ve středu 2. listopadu 2022 v dopoledních hodinách

jsme se zapojili do výtvarné soutěže dětí školních
družin okrsku Buchlovice, která se konala v ZŠ
Tupesy. Téma soutěže bylo do poslední chvíle

tajemstvím, a tak byla děvčata napjatá až do

okamžiku jeho zveřejnění.
To letošní – „Podzimní mužíček“ obsáhlo hned

několik výtvarných technik. Porota neměla vůbec
snadný úkol, protože všechny obrázky byly velmi

zdařilé.
Soutěže se zúčastnilo 7 čtyřčlenných skupin dětí v I.

kategorii 1.- 2. třída a ve II. kategorii 3. a 4. třída,
které přivezly paní vychovatelky ze základních škol:
Boršice, Nedakonice, Tupesy, Osvětimany, Zlechov,

Buchlovice a Polešovice.

Naši školu reprezentovaly tyto žákyně:
I. kategorie:

Tereza Křivánková 2. tř.
Karolína Hrdinová 2. tř.

II. kategorie

Žaneta Andrýsková 3. A

Ema Pleváková 4. B

Přestože naše žákyně měly krásné výtvory, tak nám

štěstí nepřálo a na stupních vítězů jsme nestanuli. I tak jsme si výtvarnou soutěž užili, jak „výtvarničením“, tak i

společnými zážitky.

Záložka do knihy spojuje školy

Po příznivých ohlasech z loňského školního roku se naše škola také letos zapojila do česko-slovenského projektu

Záložka do knihy spojuje školy. Celou akci vyhlašuje Národný inštitút vzdelávania a mládeže a Knihovna Jiřího
Mahena v Brně. Cílem projektu je navázání kontaktu mezi českými a slovenskými školami a podpora čtenářství
školních dětí. To bylo snahou také třináctého ročníku, jehož téma znělo: Můj literární příběh čeká na Tvé přečtení.

Více o něm se můžete dozvědět zde nebo

níže v přiloženém souboru.

V průběhu měsíce října se děti ze

zapojených tříd nejdříve zamýšlely nad

tím, jak ztvárnit zadané téma do podoby

záložky, která po skončení projektu najde

nového majitele v některé škole na

Slovensku. Pro nás se tentokrát partnerem

projektu stala ZŠ Gemerská Poloma, jejíž
stránky naleznete zde. Kreativita dětí
přinesla své plody a na stole brzy ležela
první hotová dílka. Ke konci měsíce se

sešlo přes 160 kusů hezkých záložek, které
byly pečlivě zabaleny a odeslány do daleké

ciziny.

https://www.kjm.cz/zalozka-spojuje
https://zsgempoloma.edupage.org/


Pak už zbývalo jen čekat. Až náš balík, adresovaný slovenským dětem, dorazí na místo určení. Až jiný balík, určený
dětem v Čechách, opustí Slovensko. Až skončí podzimní prázdniny. A až záložkové překvapení najde v naší škole
svého čtenáře, svoji knihu. Což se také v prvních listopadových dnech stalo, k radosti a spokojenosti všech
zúčastněných dětí i dospělých.

Mezinárodní projekt SayHi 2022

Tancem proti šikaně? Není to nějaký omyl? Vůbec ne! Každý způsob boje proti jakýmkoli jejím projevům, fyzickému

napadání či psychickému útlaku, je dobrý a vítaný. Děti ve III.B s paní učitelkou i paní asistentkou si to uvědomují a

snaží se o to, aby se jejich třída nestala bojištěm a klima v ní bylo bohaté na zcela jiné podněty než ty, které

ubližují.

Protože ale nic není ideální, nějaký ten incident přece jen občas vznikne. Řešení je pak často okamžité, podle jeho

povahy. Někdy je oběma zúčastněnými stranami shodně vyhodnocen jako příliš mnoho energie, na což zaručeně
nejlépe pomáhá osvědčený recept v podobě nějaké vyčerpávající fyzické aktivity. Proč tedy ne právě tanec. Když je

navíc spojen s dojemným příběhem, zacíleným právě na boj proti projevům šikany, a propojí děti v jedenácti zemích

světa, tím lépe.

Do třetího ročníku mezinárodního projektu SayHi 2022, který letos v České republice proběhl pod záštitou Rádia

Junior, se protancovaly děti ze Švýcarska, Litvy, Portugalska, Finska, Španělska, Norska, Francie, Irska, Slovinska,

Německa a České republiky. Ve všech těchto zemích nacvičily jednotnou choreografii na píseň Adély Zouharové

Cesta za štěstím, kterou si pak v pátek 11. 11. 2022 zatančily společně a vyjádřily tak podporu každému, kdo se

vůči šikaně vymezuje a staví se proti ní.

A protože děti v naší třídě jsou moc šikovné, podařilo se jim, stejně jako vloni, o čemž svědčí toto video, také letos

probojovat do celorepublikového sestřihu videí, jež do centra dění průběžně zasílali jednotlivci, třídní kolektivy
nebo jiné taneční skupiny. Děkuji Rádiu Junior za příležitost, kterou tímto nabídlo kolektivu, aby na soběmohl zase

jiným způsobem pracovat. A velké díky patří všem dětem v naší třídě, především pak té ne zcela tancechtivé části,
že tančily s vervou a nikdo netrhal partu.

Workshopy na Střední škole ve Strážnici
Naši osmáci měli ve středu 16. listopadu

možnost vyzkoušet si prakticky náplň
některých oborů na SŠ ve Strážnici. Tam
pro žáky připravili pestrý program.

Děvčata čekalo zdobení tašek a kávových

lžiček, výroba placek a voňavé soli.

Všechny výrobky si mohly dívky odnést

domů. Holky nejvíce ocenily výrobu

vonné soli do koupele. Dokonce si

vyzkoušely i řízení traktoru.
Chlapci se zase vydali na cestu

technických workshopů - vyzkoušeli si

kovářskou dílnu, prošli se

zrekonstruovanou halou plnou

nejrůznějších strojů (od vrtaček až po moderní frézky), vyzkoušeli programování robotů, gravírování a 3D tisk,

tvořili počítačovou hru a v neposlední řadě také zasedli za volant traktoru na cvičném okruhu pod dohledem

zkušeného instruktora školní autoškoly.
Bylo to moc příjemně strávené dopoledne. Věříme, že si žáci odnáší nejen výrobky, ale i inspiraci při volbě
budoucího zaměření.

https://junior.rozhlas.cz/podivejte-se-na-novy-videoklip-adely-zouharove-cesta-za-stestim-zapojte-se-do-8845716
https://junior.rozhlas.cz/cesko-se-zapojilo-do-projektu-sayhi-podivejte-se-na-sestrih-z-ruznych-zemi-a-8865642
https://www.youtube.com/watch?app=desktop&v=ss9GPb3EbJ4
https://junior.rozhlas.cz/kdo-se-dostal-do-vyberu-sayhi-podivejte-se-na-sestrih-z-vasich-videi-8868840


Exkurze Mesit, Thermacut

Díky projektu Technický jarmark jsme prostřednictvím České hospodářské komory pob. Uh. Hradiště mohli 3.

listopadu 2022 navštívit provoz dvou významných firem v našem okrese: MESIT holding, a. s. a THERMACUT, The

cutting company.

Firma Mesit se zabývá výrobou komunikačních zařízení pro
vojenské účely, měřicích přístrojů pro letecký průmysl.

Žáci zde navštívili tyto provozy:

– servis elektronických zařízení a měřících přístrojů
- Slévárna – výroba kovových dílů pro přístroje
- Montáž elektronických součástek do desky plošných spojů
pomocí robotů
- Výroba plastových dílů
- Dílny učiliště a odborné učebny, kde si vyzkoušeli

programování jednoduchých robotů

Druhá z navštívených firem, Thermacut, se zaměřuje
na výrobu technologií tepelného dělení materiálů,

plazmové řezáky.

Žáci si prohlédli jednotlivé provozy firmy – od výroby jednotlivých dílů na CNC strojích, přes montážní robotické
linky až po finální montáž zařízení.

Díky těmto projektům mohou naši nejstarší žáci nahlédnout pod pokličku profesního života a třeba sami

nasměrovat kroky ke svému následnému vzdělání.

Exkurze 4.A a 4.B LIMA

V pondělí 21.11. navštívily třídy 4.A a 4.B. výrobnu svíček LIMA v Drslavicích. Exkurze se uskutečnila v rámci

celoročního projektu Rok na vsi, kdy se děti seznamují s různými druhy ruční a řemeslné výroby. Děti prošly celým

technologickým postupem výroby svíček - od lisování z parafinové drti do různých tvarů a velikostí, barvení, zdobení

a následné balení a expedici. Zajímavá byla také výroba velkých litých svící. Každý si také vyrobil a nabarvil svou

vlastní svíčku, kterou si vzal domů. Dětem se exkurze líbila a odnesly si nejen vyrobenou svíčku, ale také spoustu

nových poznatků. Majiteli Lima děkujeme za zpestření výuky a příjemné předadventní naladění.



Soutěžíme v jazycích s WocaBee

Naše škola se ve druhé polovině října zapojila do čtvrtého ročníku inovativní soutěže pro školy Jazykový WocaBee

šampionát.

Soutěží se v jednoduché online aplikaci na učení slovíček s názvem WocaBee.

Žáci se v aplikaci učí novou slovní zásobu včetně výslovnosti moderním a velmi efektivním způsobem.

V soutěži se hodnotí píle žáků v učení cizích jazyků a kritériem je počet bodů získaných procvičováním slovíček.
Čím více žáci procvičují, tím více bodů (za správné odpovědi) získají a více se také naučí.
Začátkem listopadu nás pak potěšila skvělá zpráva – naše třída 6.A získala 3.místo v okresním kole soutěže
Jazykový WocaBee šampionát!

3.místo v okresním kole je skvělý výsledek, jelikož celková účast ve čtvrtém ročníku šampionátu dosáhla

rekordního počtu 44 387 žáků a studentů z celé České republiky.

V okresním kole naši žáci získali za 3.místo diplom a žáci spolu s vyučujícím obdrží měsíční online kurz angličtiny
nebo němčiny v aplikaci pro samouky LangBee v hodnotě 150 Kč.
Největší odměnou pro všechny je ale především radost z učení a také zlepšení jazykových vědomostí, které tato

soutěž zprostředkovala.

Husí stopy - 4.A

Ve středu 23.11. proběhl ve 4. A výukový program Husí stopy zaměřený na odkaz Mistra Jana Husa. Žáci se

dozvěděli informace o významném teologovi, kazateli a reformátorovi středověké církve a to především o jeho

životě i učení. Hodnoty, jako je víra pravda, úcta odvaha, svoboda a odpuštění, o kterých se žáci dozvěděli, mají

nadčasový význam. Mistr Jan Hus tyto hodnoty nejen vyznával, ale také podle nich žil. Věříme, že tak jak se dětem
výukový program líbil, bude pro ně i hodnotným poselstvím pro jejich současný život. Mnohokrát děkujeme za

možnost tak pěkného výukového programu.



Školní kolo OČJ

se uskutečnilo 29.11.2022.

Do okresního kola, které se uskutečnilo 4.3.2023, postoupili

soutěžící na prvních dvou místech. Zde poté zúročila hodiny

příprav Monika Sluková, která z celkového počtu 50

zúčastněných získala krásné 19. místo.

Čertovská atletika

Od loňského roku se snažíme propojovat naši přípravku se školním projektem Atletika pro děti. V hodinách tělesné
výchovy se děti učí atletice a hrají nejrůznější hry. Snažíme se tím přilákat další děti k pohybu, který je v dnešní
době digitálního světa
tolik potřeba. Malým

atletům oživujeme

atletiku nejrůznějšími

akcemi. Na malé

čertíky z atletické

přípravky čekala opět
čertovská atletika.

Zahráli jsme si

nejrůznější honičky
na téma Mikuláš,
abychom pořádně
zahřáli tělo a pak už
přišel na řadu
čertovský šestiboj,
kdy si děti vyzkoušely
pekelnou stezku a

pekelné schody,

pekelné rány, skok do

pekla, čertovu hubu

či se snažily přeskočit svého čerta. A

protože se k nám letos připojili i rodiče,
tak jsme toho využili a zahráli si i s nimi

na čertíky a dušičky. Od Luciferek dostali

všichni sladkou odměnu a čertíci navíc

dárek v podobě nákrčníku. Děkujeme

všem rodičům i starším bývalým

atleťákům za pomoc a těšíme na

společné atletění s rodiči. Luciferky

Mikulášská nadílka v naší škole
V pondělí 5. 12. 2022 v dopoledních

hodinách se ve škole účtovalo. Zatímco

děti druhého stupně se pro jistotu

odebraly do kina, ty mladší navštívil v



průběhu výuky Mikuláš. Samozřejmě i se svojí družinou, tedy v doprovodu bytostí přímo andělských, ale i hrozivých

zástupců pekla, v nichž málokdo poznal letošní deváťáky. A co je psáno, to je dáno, Mikulášova kniha tak opět po
roce vydala pravdivé svědectví o chování malých hříšníků ve třídách prvních až pátých ročníků. Stalo se však
nečekané, čerti vůbec neměli mnoho práce a místo pytle tak stačila moudrá slova Mikuláše a sladká pozornost

andělů.

Zážitkové dny SŠPHZ Uh. Hradiště - 9. ročník
Dne 1. 12. 2022 se žáci 9. ročníku zúčastnili Zážitkových dnů, pořádaných SŠPHZ v Uh. Hradišti. Učitelé školy
připravili opravdu zajímavý a pestrý program. Žáci v menších skupinkách navštívili různé části školy, kde mohli

například sledovat studenty při odborné výcviku, zahrát si hry nebo v praxi vyzkoušet své dovednosti a znalosti.

Seznámili se strojním zařízením v dílnách, profesionální 3D tiskárnou, ochutnali výtvory studentů hotelové školy,
vyzkoušeli první pomoc a ošetření lehkého zranění. Velkou pozornost také upoutalo malé planetárium i posilovna

školy.

Im Herzen von Wien

Konečně! Nastal 9.prosinec - den, kdy jsme mohli po delší pauze vyrazit do vánočně vyzdobené Vídně. Žáci 7.-9.
tříd si tak mohli vyzkoušet své znalosti němčiny v praxi a prohlédnout si dominanty rakouského hlavního města. V
batohu nesměly chybět pláštěnky či deštníky, neboť předpověď počasí nebyla příznivá.
Na začátku poznávacího zájezdu nás čekal Schönbrunn - letní sídlo Habsburků za Vídní. Obdivovali jsme zde i

Neptunovu fontánu a promenádu Gloriette. Již zde jsme měli možnost nasát pohodovou atmosféru na vánočních
trzích.

Poté jsme se autobusem přesunuli do centra města, kde nás čekala pěší procházka kolem památníku Marie Terezie

k hradu Hofburg a odtud ke svatoštěpánské katedrále, kde byla možnost si projít další trhy. Poslední zastávkou byl

památník Alžběty Bavorské, zvané Sissi. Celý výlet jsme zakončili u radnice, kde se nachází největší a nejkrásnější
trh - Wiener Christkindlmarkt.

Posilněni Bratwurstem a punčem a už i celkem zmáčení jsme spěchali do vyhřátého autobusu.



Exkurze Rochus 4. A a 4. B

V pátek 9. 12. jsme se s třídami 4.A a

4.B vydali do skanzenu Rochus, kde

se děti zúčastnily programu Adventní

čas je tady zas. Hlavním tématem

programu byly zvyky a obyčeje
předvánočního období našich předků.
Ve skanzenu nás hned jako první čekal
svatý Mikuláš s jeho družinou a

potkali jsme i tajemné Lucky. Byla pro

nás připravena ukázka řemesel a

rukodělných prací jako např. zdobení
perníčků, draní peří, černé drátování,

výroba svíček ze včelího vosku a

předení na kolovratu. Chceme tímto

poděkovat za příjemně strávené

dopoledne a výborně připravený program. Odnesli jsme si s sebou milou vzpomínku a naladili se na sváteční
atmosféru blížících se Vánoc.

Knihovna BBB v Uherském Hradišti 7. A a 7. B

V předvánočním čase jsme se žáky sedmých ročníků vyrazili do Uherského Hradiště. Naším cílem se stala Knihovna

Bedřicha Beneše Buchlovana.

S „béčkem“ jsme se ponořili do komiksového světa superhrdinů. Z pohledu Supermana, Spider-Mana, Batmana,

Hulka a dalších nám na chvíli připadalo i neskutečné skutečným. Krátkou prací s textem jsme si také vyzkoušeli,
kolik toho o jednotlivých superhrdinech víme.

S „áčkem“ jsme šli po stopách slavného detektiva Sherlocka Holmese. Seznámili jsme se s jeho sestrou Enolou

Holmesovou. Nechyběl ani proslulý pan s knírkem – Hercule Poirot a jeho Smrt na Nilu. Z novější literatury nám

vyrazila dech kniha Tajemství jeskyně pokladů nebo série detektivek Případy pro W + W.



Obě návštěvy jsme si zpříjemnili procházkou

po vánočních trzích. Vůně trdelníků, svařáku
a oříšků nám pomohla nasát tu správnou

vánoční atmosféru.

Okresní a krajské kolo florbalového turnaje ČEPS CUP

V pátek 16.12.2022 se naši malí sportovci zúčastnili v Kunovicích okresního kola celostátního turnaje ve florbale.

A podařil se jim husarský kousek, kdy bez ztráty bodu

vyhráli všechny zápasy. Kudlovice porazili 5:3, Ostrožskou
Lhotu 5:2, v semifinále Boršice 3:2 a ve finále Velehrad 4:3.

To znamenalo, že bez ztráty kytičky vyhráli a postoupili

společně se Sportovní školou UH do krajského kola, kde jim

budeme držet moc palce. Tato parta je skvělý kamarádský

tým a spolu s dalšími pilně každý týden trénují ve florbale,

jsou schopni zastoupit jeden druhého. Přejeme jim mnoho

dalších úspěchů.
V prosinci si naši malí florbalisté vybojovali v okresním kole

postup do krajského kola. To se uskutečnilo v Uh.Brodě v

úterý 17.1.2023. Za účasti 10 nejlepších týmů z celého

kraje se hrálo ve dvou skupinách, vítěz postoupil do

celostátního kola v Praze. Tady už neexistoval slabý tým, šlo
jen o to, jak se popasují s nervozitou. Naši florbalisti se

postupně utkali s ZŠ Vinohrady, ZŠ Oskol Kroměříž, ZŠ
Vsetín a ZŠ Zlín. I když jsme porazili jen ZŠ Kroměříž, tak
rozhodně nemůžeme mluvit o zklamání. Vždyť 2 týmy naší
skupiny nakonec hrály finále. Parta v konečném pořadí
obsadila nádherné 7.místo v kraji a byla pochválena za

předvedenou hru. Jen škoda, že jsme zapomněli na obranu,

všichni chtěli dát gól, vyrobili jsme hrubé chyby a v tak silné

konkurenci soupeř trestal. Určitě máme pro další roky co vylepšovat. Tato parta je skvělý tým a určitě nasbírala

spoustu zkušeností z okresního i krajského kola, které zužitkují v dalších letech. Je to první tým v Polešovicích, který
vybojoval postup do kraje a určitě budou pilně trénovat, aby se třeba příští rok pokusili vybojovat finále. Velká

gratulace a jen tak dále.

Naši školu tentokrát reprezentovali Tomáš Maurer, Tobiáš Hlaváček, Petr Orechovský, Sebastian Šottl, Kristian
Hudeček, Tereza Kubalová, Šimon Kalina, Dominik Ammer, Radek Menšík, Lukáš Holáň.



Lyžařský kurz - 7.A, 7.B - 2. - 7. 1. 2023 - Karlov

Všechny plánované cíle byly dosaženy i překročeny. Výstupy jsou doloženy fotodokumentací, videi, prezenční
listinou, schváleným programem, množstvím spálených kalorií, měřitelně zvýšeným objemem svalové hmoty a

adekvátně sníženým objemem tuku.

Přes nepříznivé sněhové podmínky bylo díky precizní přípravě dosaženo znatelného pokroku v lyžařských
dovednostech - oranžových, zelených, růžových i červených.

Lyžařskému výcviku 2023 třikrát SKOL!!!

Literární soutěž knihoven Zlínského kraje - školní kolo
Každoročně se naše škola účastní literární soutěže pořádané Knihovnou BBB v Uh. Hradišti.
Tento rok se nadějní spisovatelé rozepsali na téma: Dobré zprávy.

Všem, jejichž práce jsme zaslali k posouzení do okresního kola, budeme držet palce.

IKAP - Technické dílny - 8.A

12.1.2023 se žáci 8.A zúčastnili akce v rámci projektu IKAP na Střední odborné škole a gymnáziu ve Starém Městě v

budově, která sídlí v Uherském Hradišti.
Třída vyrážela o půl osmé ráno směrem k

Uherskému Hradišti, kde si žáci v rámci

projektu mohli projít budovu školy, seznámit

se s praktickými učebnami a stroji, které se

na škole nachází. Byly jim poskytnuty

podrobné informace o oborech, které škola
nabízí. V druhé části dopoledne se žáci
rozdělili do dvou skupin po osmi a byli

přiděleni k učitelům odborného výcviku na

dvou stanovištích ve velké pracovní hale

školy. Ti jim předvedli, jaké výrobky lze

vytvořit. Na jednom ze stanovišť žáci
pracovali s drátkem, který svařovali a tvořili z
něj různé tvary. Některým se povedl vytvořit
náramek, jiným dokonce i obruč k brýlím. Na

druhém stanovišti se pracovalo s plechem,

na který si žáci vyryli obrazec, který následně za pomocí speciálních nůžek vystřihli, zbrousili a výsledek si mohli



odnést domů. Jako vedlejší produkt si mohli pomocí dřeva a hřebíků obtočit drátek do tvaru např. psa nebo stromu

a taktéž si výrobek nechat.

Volby aneb Celoškolní hlasování o způsobu využití financí ze sběru za minulý školní rok
V pátek 13. ledna se v naší škole uskutečnilo první kolo hlasování o způsobu, jak využít získané finance ze sběru
papíru za minulý školní rok. Samotné návrhy zjišťovali ve svých třídách členové žákovského parlamentu na konci

kalendářního roku 2022. Ze všech návrhů nakonec vzešlo devět finálních, o kterých v celoškolním hlasování mohlo

v prvním kole rozhodovat všech 320 žáků naší školy.
Do druhého kola voleb žáci poslali z prvního místa Adopci zvířete (58 hlasů) a z druhého Sumovaky (39 hlasů).
Volby proběhly záměrně souběžně s volbami prezidenta republiky, aby se žáci mohli vžít do dospělých, kteří v
těchto dnech volí nového českého prezidenta. Byli tak vyhledáni a zapsáni v seznamu voličů, kde obdrželi volební
lístek, který následně za plentou tajně označili a slavnostně hodili do připravené urny. Z prvního kola pak stejně jako

při prezidentské volbě postoupily do

„finále“ dva návrhy, které získaly nejvíce

hlasů.

Trocha statistiky:

Volební účast: 223 žáků (70 procent)

1. vítězný návrh: 58 hlasů (18

procent)

2. vítězný návrh: 39 hlasů (12

procent)

V pátek 27. ledna si potom mohli žáci
vyzkoušet volit ve druhém kole voleb o

tom, jak využít získané finanční prostředky
ze sběru, stejně jako jejich rodiče ve stejný

den rozhodovali ve volbách prezidentských.

Do „finále“ se z prvního kola dostala Adopce

zvířete a pořízení Sumovaků. Nakonec

zvítězily sumovaky s počtem 140 hlasů, adopce zvířete získala 78 hlasů. Volební účast byla 70 procent žáků. Všem
oprávněným voličům děkujeme za jejich účast a přejeme, aby si zvolené sumovaky co nejvíce užili!

Dopisování až na sever - 6. a 7.

ročník
V dnešní době elektronické

komunikace jsme se rozhodli

oprášit psaní klasických ručně
psaných dopisů. Jak má dopis

vypadat, jsme se učili již dříve v

nižších ročnících, nicméně teorie je

jedna věc a praxe druhá, a tak jsme

navázali dopisní přátelství se

stejnými ročníky ze základní školy v

Teplicích. Konkrétně se ZŠ s RVMPP

Buzulucká.

Protože jsme chtěli zachovat formu komunikace pouze prostřednictvím dopisů, podmínky dopisování z obou stran

byly následující:

- v dopise uvedu pouze křestní jméno, nikoliv příjmení

- v dopise se neobjeví žádná zmínka o tom, že bychom se mohli kontaktovat přes sociální sítě
- v dopise se neobjeví žádné nevhodné výrazy a záležitosti



Jelikož se jednalo o překvapení od našich češtinářek, o kterém nikdo z žáků nevěděl, s příchodem po Novém roce

nás tak čekaly pozdní vánoční dárky v podobě dopisů ze severu Čech.

Nadšení bylo ohromné, všichni jsme si chtěli navzájem sdělit, s kým si budeme psát, a už jsme pomalu přemýšleli,
jak odpovíme. Výsledkem naší práce, během které jsme se opravdu snažili, byly opravdu hezké dopisy.

S odstupem času, v květnu, jsme si s teplickou ZŠ vyměnili již 3 dopisy. Původně plánované dopisování i další šk
rok nakonec padlo (výměna učitelů), ale určitě si najdeme nové kamarády, kterým budeme další šk. rok psát.

Ježíškova vnoučata
Proč se v prvních dnech nového roku znovu vracet do minulosti? Protože je to minulost chvályhodná a po přečtení
tohoto příspěvku snad do budoucna i motivující pro každého, kdo rád znásobí porci kouzla a radosti v adventní

době.
V předvánočním čase se děti III.B již podruhé pustily do projektu Ježíškova vnoučata, jehož cílem je splnění přání.
Není to přání ledajaké, protože vysněný dárek putuje do různých koutů naší republiky, k seniorům, kteří si ho moc

přejí, ale sami si ho pořídit nemohou. Často jsou to lidé z pečovatelských domovů či různých typů ústavů, bez
rodiny, bez přátel a mnohdy i bez možnosti opustit svůj pokoj, jediný bezpečný svět.
V loňském ročníku tohoto projektu jsme v naší třídě formou dobrovolných příspěvků vybrali úctyhodných 5 800,--

Kč a stali se tak skutečně štědrými Ježíškovými vnoučaty. V seznamu přání na stránkách Českého rozhlasu jsme si

tak našli hned osm seniorů, abychom mohli postupně obdarovat pana Jiřího digitálními hodinkami, paní Dagmar

stojací lampou a pana Jiřího digitálním rádiem, také pana Václava stabilizační lžící, paní Irušku masážním
polštářkem i pana Zdeňka holicím strojkem, paní Věru stolní lampičkou a nakonec paní Annu předplatným časopisu
TV Magazín, které bude dárkem jistě nejen pro ni. Každému senioru jsme zaslali také dopis a hezké vánoční přání.
Všechny dárky dorazily v pořádku na místo určení, potvrzení o každém doručeném je možné dohledat znovu na

stránkách Českého rozhlasu. Všechny potěšily, což pro změnu potvrzují maily od pracovníků domovů a ústavů, v
nichž stálo mnoho milých a dojemných slov. Někdy nám byly zaslány také fotografie z jejich předávání. A o to jsme

se s vámi chtěli podělit, proto ta exkurze do minulého roku, neboť z toho máme ještě teď velkou radost a radosti

není nikdy dost.

CANISTERAPIE

V pondělí 23. ledna to na naší škole žilo. Spolek Bratrstvo psích tlapek si pro žáky 1., 2. a 4. tříd připravil program
smyslová vnímání a psí profese. Mezi děti zavítal aljašský malamut a záchranář Nero, dále pak flat coated retřívři
Luna s Pepou. Pozvání přijali i chundelatí bílí parťáci samojedi Adie a dvě štěňátka, která všechny ve škole hned

vítala veselým štěkáním.

Děti i paní učitelky si vyzkoušely, co všechno pejskové umí. Také se dozvěděly, jak nám čtyřnozí přátelé pomáhají v

běžném životě a proč jsou to neodmyslitelní parťáci ve spoustě profesí.

Celé dopoledne probíhalo na pěti stanovištích jejichž tématem bylo seznámení s lidskými smysly. Nero se svým

pánem povídali o záchraně osob v sutinách domů nebo záchraně osob při lavinovém neštěstí.
Pro všechny zúčastněné to bylo krásné a poučné dopoledne.

RECITÁNÍ

Ve středu 25. 1. 2023 se na naší škole uskutečnila recitační přehlídka žáků 2. stupně. Letošní ročník byl ve znamení

novinek. Vůbec poprvé se přehlídka uskutečnila pouze za přítomnosti recitátorů a učitelů českého jazyka. Všichni
žáci předvedli perfektní výkon a navíc si vyzkoušeli roli hodnotitelů a poradců. Recitátoři se písemnou formou

vyjadřovali k výkonu svých spolužáků. Díky tomu si tak žáci odnesli domů obálku plnou zpětných vazeb. Konečné
rozhodnutí zůstalo však na porotě. Ta nakonec rozhodla následovně:

Kategorie 6. a 7. ročník

1. Anna Piknerová, 6. B

2. Barbora Halodová, 7. A

3. Štěpánka Šuránková, 6. B

Kategorie 8. a 9. ročník



1. Lucie Holáňová, 8. A 2. Eliška Bednářová, 8. A
3. Dominik Bureš, 9. tř.

Úterní dopoledne 7. 2. 2023 potom

patřilo recitační přehlídce 1. stupně. A
že bylo skutečně co předvádět! Sešlo
se totiž 26 recitátorů!
A tak se posluchači ocitli jednu chvíli

na zabijačce, prožívali napínavé chvíle

s Růženkou i Karkulkou a hledali tetu v

poušti. Tam všude nás zavedly básně
známých českých i zahraničních
autorů.
Někteří přednášející měli svou

recitační premiéru. Nutno však dodat,

že jejich výkony byly znamenité.

Jenže…postoupit do okrskové

přehlídky a reprezentovat naši školu mohou jen ti, kterým se v tento den jejich vystoupení povedlo nejlépe. To však
znamená, že je předtím čeká ještě spousta práce na přednesu jejich básní.

Nová posilovna

Díky sportovnímu projektu Sazka olympijský

víceboj se nám podařilo získat 40 000,- Kč.
Když jsme stejnou částku získali i před 3lety,

nakoupili jsme sportovní materiál hlavně pro

1.st. Proto jsme se letos rozhodli za částku
pořídit malou posilovnu pro 2.st., kterou jsme

od ledna začali plně využívat. Posilovna se

nachází v bývalých dílnách a je plně vytížena.
Pomohla nám vytrhnout trn z paty, kdy

kapacita tělocvičny pro naše sportování již nestačí a my musíme některé hodiny přesouvat do sokolovny. Také se

daří úspěšně rozhýbat i ty, kteří sport chápou jako “nutné zlo”.

Olympiáda v anglickém jazyce

Školní kolo olympiády v anglickém jazyce je pro tento školní rok úspěšně za námi. Soutěžměla tradičně dvě části –
písemnou a ústní. Písemná proběhla již v prosinci a účastnili se jí žáci celého 2. stupně. Tato část obsahovala

poslech, porozumění čtenému a mluvnici. Ti nejlepší postoupili do kola ústního, které proběhlo v úterý 7. února.

Žáci soutěžili ve dvou věkových kategoriích. Vítěz každé kategorie postupuje do okresního kola, které se

uskuteční v březnu na ZŠ Unesco v Uherském Hradišti. Všem soutěžícím děkujeme za účast a nadšení pro
angličtinu a vítězům moc blahopřejeme.

kategorie 6. a 7. třída kategorie 8. a 9. třída

1. Martin Kotásek 1. Nela Hlaváčková
2. Žofie Šoustková 2. Dominik Bureš
3. Melissa V. Mahdalová 3. Tomáš Žádník



Atletíme s rodiči
Naše škola je propojena s atletickou přípravkou v projektech Atletika do škol a Atletíme s rodiči. Hlavním úkolem je

přivést děti k pohybu, pomoci rodičům zastavit se v této digitální uspěchané době, strávit společný čas. K

přihlášeným 20 rodinám se ještě připojilo dalších 10 jen tak pro radost, byli jsme mile překvapeni a potěšeni. První

trénink s rodiči jsme pojali hodně hravě, nechyběl hod, běh, skok, štafety. Zahráli jsme si sanitku, společně se

protáhli. Následoval souboj rodiče versus děti v puckové střelbě a v skokanské hře Ostrovy. Poté jsme se rozdělili
do čtyř týmů a závodilo se ve štafetách v nejrůznějších disciplínách. Na závěr na zklidněnou jsme si zahráli hry s

padákem. Bylo to krásné vydařené odpoledne plné pohybu, úsměvů a krásných zážitků. Rodiče s dětmi se výborně
bavili, což je úkolem tohoto projektu. Na vše dohlížel nášmaskotek Atík, který nás provází při všech akcích. Už teď
se těšíme na další jarní společné sportování.

Olympiáda z německého jazyka - okresní kolo

Začátek březnového měsíce se pro naši žačku z 8.B, Markétu Šoustkovou, nesl v duchu příprav na olympiádu z

německého jazyka. Toto okresní klání probíhalo dne 7. 3. 2023 na ZŠ Na Výsluní v Uherském Brodě. Všech 17

účastníků základních škol a gymnázií bylo rozděleno do tří kategorií /I.A -6., 7. třída ZŠ, II.A – 8., 9. třída ZŠ, II.B –

gymnázia/.

Každá kategorie měla čtyři soutěžní části /1. Hören, 2. Bildbeschreibung, 3. Sprechen, 4. Auswertung/.

Přestože jsme ocenění nezískali, může být naše škola na Markétu právem hrdá, svou reprezentací nám dělala čest.
Přejeme jí mnoho dalších úspěchů a radosti ve výuce německého jazyka.

Recitační přehlídka - okrskové kolo

Pátek 10. března 2023 patřil okrskovému kolu recitační přehlídky.
Naši školu reprezentovalo celkem 10 recitátorů od těch nejmenších z 1. tříd až po žákyně 8. ročníku.
Pečlivě se na svá vystoupení již od prosince připravovali, a tak se s přicházejícím jarem vydali “poměřit své síly” s

ostatními nadšenci a milovníky mluveného slova.

Ve Starém Městě strávili příjemné dopoledne, během kterého zazněla spousta básní i textů. Načerpali mnoho

zkušeností, slyšeli a viděli, jak se s nelehkým úkolem přednesu poprali ostatní účastníci, a třešinkou na dortu bylo

čestné uznání Tomáše Durčáka a postup Edity Ingrové a Anny Piknerové do okresní přehlídky.



Ples SR 2023 aneb Kterak Titanic zdárně doplul do svého přístavu
Sobota 4. března 2023 patřila tradičnímu Plesu Sdružení rodičů při ZŠ Polešovice. I letos se lidé bavili, tančilo se,

zpívalo, utrácelo se v šenku. Zejména tomu poslednímu jsme velmi rádi, neboť peníze, které se utratí, jdou díky SR

zpět k nám do školy, a tak díky pomoci našich rodičůmůžeme zlepšovat prostředí školy, přispívat našim žákům na

výlety, pořizovat knihy do školní knihovny apod.

Letošní ples měl název Noc na Titanicu a jako každý ples zahájili i tento předtančením žáci 9. ročníku. Ti svůj tanec
později zopakovali a přidali navíc světelné překvapení.
Tombola byla rovněž bohatá, výzdoba sálu a přilehlých prostor se nesla v duchu plavby a kdo chtěl, mohl našim
deváťákům v lahvích na stolech zanechat vzkaz.

Titanic kolem půlnoci doplul do svého přístavu a my teď budeme držet našim “nejstarším” palce za měsíc, kdy je

pro změnu nečeká plavba, ale jízda v podobě přijímacích zkoušek.
Děkujeme Obecnímu úřadu Polešovice za spolupráci při konání akce a velký dík a pochvala patří již zmiňovanému

SR při ZŠ Polešovice za organizaci a průběh celého plesu.

Ze vzkazů v láhvi vybíráme:

● Krásná výzdoba, super téma.

● Nádherné. Doufám, že jste si to užili tak jako ostatní.

● Vystoupení bylo fantastické.

● Vystoupení bylo krásné, jste báječný kolektiv. Ať vám to vydrží i dál.
● Krásné, doufám, že taková bude i naše polonéza.



● Krásná polonéza i překvapení. Poděkujte učitelům, na vás je vidět, že je práce baví. Přeji klidné moře
do dalších let, ať vaše lodě doplují do přístavu.

● Děkujeme za krásný ples, bylo to moc krásné.

● Kdo lepil tu tombolu, je borec!

● Zamilovala jsem se!

● Pohodovou plavbu životem!

● Bylo to hezké překvapení.
● Děkujeme za krásný večer s překrásnou polonézou. Přejeme vám, ať vždy každé rozhodnutí děláte

srdcem, protože to vám ukáže správnou cestu.

● Jste šikulky, tanec super, oblečení skvostné.
● Krásná choreografie polonézy a výborné překvapení.
● Pomáhej slabším, vždy se ti to s láskou vrátí.

● Krásný ples.

● Byli jste super, moc hezký večer to byl. Díky.

● Božské vystoupení, jste skvělííííí.
● Bylo to velmi pěkné, vydržte být kamarádi po vyjití ze ZŠ.
● Byli jste nepotopitelní.

● Děkujeme za krásný večer, který jsme si opravdu užili. Věnovat se dětem má smyls!

● Modrá je dobrá!

● Byli jste nádherní. Tanec se vám moc povedl. Jste praví námořníci. Moc jsem vzpomínala, jací jste byli

“bobánci” v 1. třídě.
● Nejlepší za posledních 100 let.

● Plavba na lodi je super, ale málo alkoholu, kapitán byl smuten. Jinak krásný ples, super vystoupení.

● Děti a pane učiteli, moc krásný večer. Moc děkujeme a přejeme vše dobré. (supr choreografie)

● Titanic šel ke dnu, vy stoupejte vzhůru.

● Polonéza byla moc hezká. Chtěla bych si zatančit, ale mám podvrtnutý kotník

● Milí deváťáci, jste úžasní, přeji vám mnoho štěstí a úspěchů v životě!



● Milí deváťáci, přeji vám úspěšné přijetí na školy. Končí vám krásná etapa života a začíná ještě
krásnější.

● It was a beautiful dance, thank you for the experience.

● Hodně štěstí u přijímaček.

Úspěch v okresním kole anglické olympiády

Ve dnech 14. a 15. března se na ZŠ Unesco v Uherském Hradišti uskutečnilo okresní kolo olympiády v angličtině. Ve
velké konkurenci naši školu reprezentovali tito 2 žáci:

- kategorie I. A (6. a 7. třídy) – Martin Kotásek, 7. B – 5. místo (celkem 28 soutěžících)

- kategorie II. A (8. – 9. třídy) – Nela Hlaváčková, 8. A – 14. místo (celkem 29 soutěžících)

Oběma gratulujeme ke skvělému umístění, děkujeme za reprezentaci školy a přejeme mnoho dalších úspěchů
nejen s angličtinou.

Kniha mého srdce - měsíční projekt šesťáků a sedmáků
V polovině února jsme v šestých a sedmých ročnících při příležitosti března, měsíce čtenářů, zadali práci na

projektu Kniha mého srdce. Ten spočíval v tom, že do krabice od bot/pizzy/čehokoliv žáci zpracují podle předem
stanovených kritérií knihu, která je jim blízká, oslovila je, mají ji rádi.

Jednalo se o první dlouhodobý projekt, který byl zcela v

rukou žáků.
Také předem byli osloveni rodiče s prosbou o spolupráci

během projektu. Ta nespočívala v tom, že by měli za děti
jejich práci odvádět. Naopak byli požádáni, zda by se

doma mohli zajímat o to, jak se dětem práce daří, jak jsou

s ní daleko, navádět je, případně jim pomoci s něčím, co

jim nepůjde, něco zajistit, koupit, vyrobit společně,
povídat si, proč se rozhodli tak či onak apod..

V tomto týdnu jsme s dětmi ve výuce strávili příjemné 2

hodiny prezentacemi jejich projektu Kniha mého srdce.

Kromě zmíněné prezentace knihy děti hodnotily svou

práci, to, jak je práce bavila, jak se jim dařila, jak jim

pomáhali rodiče, co na tento projekt říkali, jak ji hodnotili.

Děti samy poté vyplňovaly reflektivní minutovky. To vše
bylo pro vyučující velkým a cenným zdrojem informací,

zpětnou vazbou.

Vzhledem k předem daným kritériím práce, která byla

podkladem pro hodnocení, děti věděly, co musí splnit, co

se od nich očekává.
Většina z nich se práce zhostila velmi zodpovědně - vše si

rozplánovat, promyslet, zajistit, provést, nachystat k

prezentaci, odprezentovat před celou třídou....to vše je

setsakramentsky náročná práce. Chceme tím říct, že jsme

na své žáky pyšné, máme na co. To, co možná v očích
dospělého může vypadat jako drobnost, pro někoho třeba úplně k ničemu, je naopak nesmírně důležitou součástí
procesu učení, při němž se využívá nejen kreativita, práce s informacemi, jejich třídění, ale i důkladná organizace,

zodpovědnost, sebekázeň, preciznost.



Většinou zaznívalo z úst dětí to, že ze začátku se jim do práce nechtělo, ale potom je začala bavit a užívali si ji.
Tak jako tak jim zůstane vzpomínka na knihu, kterou si za knihu právě toho jejich srdce vybraly (ty děti). :-)

Celkově pro nás všechny byl výsledek práce důkazem, že na své žáky můžeme klást náročnější úkoly, které je

budou posouvat dál.

Projektový den Světadíl
Dnešním dnem jsme se přenesli na ostrovní stát – Austrálii. Celý projekt se nesl v duchu strategické hry, kdy bylo

potřeba nejprve vytěžit suroviny a poté splnit připravené úkoly na čtyřech farmách, v přístavu a národním parku.

Zatěžkávací zkouškou bylo samotné rozdělení všech žáků prvního stupně do skupin. Vše na povel dostali žáci z 5.
tříd. Sehnat všechny členy týmu byl skutečně oříšek. Naštěstí se všichni našli a vše mohlo vypuknout.

Jednotlivé skupiny se rozprchly po škole a začal šrumec. Hledání semínek v hoblinách, cval koně a přenášení balíků
slámy. Ne všechny skupiny byly v získávání surovin stoprocentně úspěšné, tudíž jejich první kroky vedly do banky,

kde mohly chybějící suroviny získat splněním úkolů navíc – zručnost jednotlivci ověřili ve skládání krychliček a

zdatnost prověřili skokem přes švihadlo.
Plnění dalších úkolů na jednotlivých farmách byla někde brnkačka, jinde oříšek. Klokaní farma skrývala hned

několik úkolů a samotný název napovídá, co bylo náplní. Vše se točilo kolem klokanů a úkoly zakončil klokaní skok.
Na ovčí farmě se všichni museli blýsknout ve sportovním odvětví – hod na cíl a překážkovou dráhu museli projít

všichni. Další zvířecí farmou byla farma dobytčí. Dojení krávy byl pro mnohé zážitek. Naštěstí připravená kráva byla

pouze dřevěná, a tak

nedošlo k žádné újmě.
Poslední farma ukrývala

zvířecí rodiny, kde bylo

potřeba rodiny správně
pospojovat. To je pro

některé zatěžkávací
zkouška, protože
prasnice má prasátko a

kráva klidně kravátko a

víte někdo, kdo je mládě
ramlice?

Během dopoledne se

žáci dostali i do

národního parku a

přístavu. V národním

parku zhlédli prezentaci,

načerpali nové informace a na základě získaných informací se mohli pustit do plnění kvízových úkolů. Podobně
tomu tak bylo na stanovišti přístav. Pro vyluštění tajenky bylo potřeba vyhledat požadované informace na

nástěnkách a také prokázat zručnost ve skládání lodičky a parníku.

Po splnění všech úkolů skupiny své snažení zakončily opět v bance, kde odevzdaly hrací plán hry, čímž prokázaly její

splnění. Bankéři také zjišťovali, co se komu líbilo a nelíbilo, co bylo obtížné a co naopak nejjednodušší. Celé
dopoledne se tak neslo v pohodovém a týmovém duchu, kdy děti opět prokázaly, že týmový duch, chuť do práce a

nadšení jim skutečně nechybí.

Biologická olympiáda - okresní kolo

Díky Anně Piknerové máme 5. místo v okresním kole biologické olympiády v kategorii pro 6. a 7. ročník, která patří k
těm náročnějším, a to proto, že se skládá ze 3 částí (testu, praktické dovednosti např. mikroskopování přírodnin a

poznávačky 20 druhů živočichů a 20 druhů rostlin).

Anička jako žákyně 6. ročníku zabodovala proti 34 žákům, často o rok starším.

Máme radost, že šíří dobré jméno naší školy a touto cestou jí děkujeme.



Česko vesluje - závody na veslařských trenažerech
V loňském roce v době zimní olympiády k nám zavítal projekt

Česko vesluje, kdy si děti 2.stupně mohly vyzkoušet závody na

veslařských trenažerech, které nám potom sloužily ještě do

června. Když jsme získali v olympijském víceboji 40 000,-Kč,
rozhodli jsme se pro malou posilovnu, kde nechybí ani 2

veslařské trenažéry. Proto, když vyhlásili závody na trenažerech
pro okres UH, neváhali jsme, začali trénovat a v pátek 31.3.2023

jsme vyrazili do UH do sportovní haly. Poskládali jsme v každém
ročníku jeden tým dívek a jeden chlapců, složili mixy. Všichni
veslovali, co jim síly stačily, nakonec z toho bylo šest umístění na
3.místě, jedno vítězství a škola obsadila v celkovém pořadí
krásné 2.místo. Konkurence byla silná, o to víc nás to hřeje u

srdce, odvedli jste skvělou týmovou práci. Jen tak dále,

děkujeme.

Týmy:

6.tř. - Podráská, Měšťánková, Šuráňová, Šimečková
Dřímal, Otrusina, Bednařík, Soják
7.tř. - Sklenková, Šoustková, Janíková T., Balaštíková
Chovanec, Šmehlík, Jakeš, Tesař
8.tř. - Janíková A., Bednářová , Hlaváčková, Taťáková
Mrkus, Blizňák D., Kubala, Hrančík
9.tř. - Jurtík, Šmít, Zapletal, Strouhal

Den v truhlářské dílně
8. B mohla v pátek zažít krásu práce se dřevem.

Díky projektu pro rozvoj vzdělávání (IKAP) jsme

navštívili SŠG Staré Město, konkrétně
truhlářskou dílnu. Tady pro nás mistr se svými

učni připravili překvapení v podobě výroby

dřevěné stoličky. Všichni jsme se výzvě postavili

odhodlaně. Zkusili jsme si jednotlivé díly

vybrousit do hladka. Využili jsme matematické

dovednosti měření, kde se opravdu vyplatilo

staré české přísloví, dvakrát měř, jednou řež.
Vrtali jsme ručně vrtačkou, ale i strojově.
Slepovali jsme, pracovali s kladivem a jinými

nástroji, které ani neumím pojmenovat. Práce to

byla čistá, voňavá až terapeutická. Učni byli moc

šikovní a ochotní pomoci. Kromě pochvaly od

mistra jsme si každý domů odnesli vlastní stoličku, kterou si můžeme nadesignovat dle chuti a umu.



Noc s Andersenem

V pátek 31. března se někteří žáci 4. a 5. třída připojili do 23. ročníku mezinárodní akce Noc s Andersenem.

Letošním tématem byly knihy žánru sci-fi, stejně jako školní soutěž Znalec knih.

Po úvodní znělce se žáci a

žákyně seznámili s dánským

pohádkářem Hansem

Christianem Andersenem,

jeho životem i dílem.

Potom poznávali díla fantasy

a sci-fi literatury, luštili
přesmyčky těchto děl a také

četli příběhy tohoto žánru.
Plnili čtenářské

úkoly a nechybělo večerní
čtení, stezka odvahy i film

na dobrou noc.

Všichni si společné nocování

náležitě užili a ráno spolu

posnídali dobroty, kterými

nás vybavily naše maminky.



Myslivecká přednáška ve školní družině
V pátek 31. 3. 2023 nás navštívil se svou mysliveckou přednáškou student Mendelovy univerzity Brno, Martin Kučík,

jehož studijní obor je lesnictví.

Současně vykonává funkci hospodáře mysliveckého sdružení Buchlov Buchlovice.

Přednáška probíhala postupně ve dvou skupinách: první byla určena pro ŠD1 a ŠD2 ve 12:00 hod. a druhou

skupinou byly družiny ŠD3 a ŠD4 ve 12:45 hod.

Příjemným překvapením na přednášce byl Martinův „vymazlený“ pes Car.

Děti se postupně dozvídaly zajímavosti o psích plemenech, jak se psi cvičí a jak jsou při lovech sami chráněni.
V další části měly děti možnost seznámit se s parohy, parůžky, jejich částmi a zopakovaly si informace o různých
zvířatech.
Následovala zážitková část besedy, kdy si děti mohly vyzkoušet různé druhy vábniček, takže se třídou ozývalo

houkání, troubení a bučení.
Martin nám i „zatroubil“ na roh, což se dětem při zkoušce nepodařilo, chce to prostě cvik a um.

Po zhlédnutí mysliveckých zbraní a informací o nich byla dětem odměnou za jejich pozornost možnost zkusit nosit
brokovnici na rameni. O tuto odměnu byl velký zájem ze strany dětí a ty si jej užívaly.
Závěrem se všichni měli možnost zeptat na dotazy k myslivosti a rozloučit se s milým „vymazleným“ Carem. Byl

miláčkem všech.



Nové polepy ve škole
Snažíme se zútulnit školní prostředí našim žákům a zároveň se mimoděk učit.
Přijďte se k nám podívat na naše nové polepy schodiště.



Dopravní soutěž školních družin
V úterý se v naší škole konala soutěž školních družin okrsku Buchlovice. Ze 7 školních družin se zúčastnily 4 školní
družiny – ZŠ Buchlovice, ZŠ Polešovice, ZŠ Tupesy a ZŠ Nedakonice. Ostatní družiny ze Zlechova, Boršic u

Buchlovic a Osvětiman byly omluveny.

Dopravní soutěže se zúčastnily děti třetích tříd, které si změřily své znalosti z oblasti dopravní výchovy. Soutěž
zaštiťoval koordinátor Besipu, pan Zdeněk Patík.

Po zahájení dopravní soutěže naším panem ředitelem, Mgr. Radimem Piknerem, se soutěžící odebrali do třídy, kde
se po proškolení panem Zdeňkem Patíkem přesunuli k vypracování zkušebních testů. Testy poté vyhodnotil pan

Patík a připravil i ceny pro soutěžící. Před slavnostním vyhlášením a předáním cen jsme se přemístili na dopravní

hřiště, kde si děti na koloběžkách mohly vyzkoušet dopravní situace. Následně jsme se všichni vrátili do naší školy,
kde proběhlo slavnostní vyhlášení vyhodnocených testů a umístění soutěžících.

Na 1. místě se umístila ŠD Tupesy: Ella Kodrlová, Věra Vaňková, Sebastian Vavruška, Jaroslav Martinák.

2. místo obsadila ZŠ Nedakonice: Šimon Bayer, Králík Matěj, Horáková Valerie, Vaňková Viktorie.

3. místo vydobyla ZŠ Buchlovice: Kateřina Klabačková, Marie Klopáčková, Vít Petráš, Marie Střižíková
4. a 5. místo zůstalo v naší ZŠ Polešovice. Naši školu reprezentovaly tyto děti: Oliver Stašek, Ellen Dufková, Žaneta

Andrýsková, Alžběta Vítová a paralelní družstvo tvořily: Jakub Šuráň, Jan Matucha, Kateřina Mrkvová a Júlie Malá.

Okresní kolo Odznaku všestrannosti
Namlsaní loňským úspěchem jsme se i letos vydali na okresní kolo Odznaku všestrannosti, které se konalo v Uh.

Brodě. Posilněni zkušenostmi z republikového finále v Brně jsme chtěli ukázat, že naše účast není jen symbolická.

Od 5. třídy po 9. třídu celý rok všichni žáci plnili 10 disciplín Odznaku všestrannosti v rámci Sazka olympijského

víceboje – 60m, 1000m, skok daleký, kriketový míček, shyby, kliky, švihadlo, medicinbal, trojskok, sedy-lehy. Ti



nejlepší nás reprezentovali v pátek 21.4.2023 v okresním kole v Uh. Brodě za účasti hlavní patronky, bývalé

vynikající atletky Šárky Kašpárkové. V okresním kole na závodníky čekalo pět disciplín – kliky 2min, trojskok, hod

medicinbalem, 4 způsoby přeskoků přes švihadlo 2min, běh 1000 m. Soutěžila družstva i jednotlivci. Naši školu
reprezentovali: Anděla Hrančíková, Eliška Berková, Tuong Vy Nghiemová, Tereza Janíková, Tina Vaďurová, Ludmila

Pavlíčková, Roman Šmehlík, Mikuláš Mrkus, Daniel Blizňák, Marija Perutská, Tereza Kubalová, Tomáš Maurer,

Simon Stuchlík. Všichni pilně trénovali a předvedli skvělé výkony. Za účasti 150 závodníků jsme získali v družstvech
krásné 6. místo, Tereza Kubalová vybojovala 2. místo v jednotlivcích, díky umístění si ještě postup do krajského kola

v Otrokovicích zajistili Daniel Blizňák, Tina Vaďurová a Marija Perutská. Dalším dvěma unikl postup jen o vlásek.

Nezklamali ani ostatní /3 umístění v první desítce/, všichni překonali svá osobní maxima a zaslouží obrovskou
pochvalu a poděkování za odvedenou práci. Není jednoduché zvládnout pět disciplín za jeden den.

Nejlepší umístění:
2. místo Tereza Kubalová – postup do krajského kola

4. místo Daniel Blizňák – postup

5. místo Ludmila Pavlíčková
5. místo Marija Perutská – postup

7. místo Eliška Berková

8. místo Tina Vaďurová – postup

9. místo Anděla Hrančíková

Recitační přehlídka - okresní kolo

V pátek 21. 4. 2023 se v Uh. Hradišti uskutečnilo okresní kolo recitační přehlídky, do kterého se z naší školy
probojovaly dvě účastnice, Edita Ingrová z 1.B a Anna Piknerová ze 6.B.

Obě děvčata nás skvěle reprezentovala a za svůj výkon se Edita mohla těšit z diplomu, a Anna potom dokonce z

čestného uznání poroty.

Děkujeme za reprezentaci a blahopřejeme!



Okresní kolo štafetového poháru 28.4.2023

V loňském roce jsme postoupili do krajského kola a v něm jsme prohráli postup až na cílové čáře. Bohužel, celá
generace nám letos odešla na 2.st. a my poskládali úplně nové štafety, z loňského roku zůstalo 6 běžců a přibylo 10

nováčků, navíc nás skolila u tří dětí nemoc, půlka týmu měla v nohách náročný fotbalový turnaj McDonalds. Přesto
jsme mysleli na stupně vítězů a postup. Začali jsme výborně štafetami 1.-3.třída a obsadili 2.místo. Potom se na trať
vydala starší štafeta 4.-5.tř., tady jsme z přemotivovanosti udělali chybu a jeden člen se ocitl na zemi. I přesto
zamakali a skončili těsně čtvrtí. Závody pokračovaly vloženými disciplínami jednotlivců ve skoku z místa a hodu

medicinbalem. Tady získal zlatou medaili Radek Menšík, který vyhrál ve své kategorii skok z místa výkonem 2 m. Po

krátkém oddechu přišly na řadu štafety A, B 8x 200 m. Tady jsme skončili opět na 4. místě a hlavně pro ty mladší
to bylo náročné. Celkově tedy obsadili 4.místo, což na postup do kraje nestačilo. Ale opravdu bojovali jako lvi,

ostudu určitě neudělali a příští rok máme určitě na čem stavět, vždyť letos jsme měli v družstvu jen jednoho

páťáka a dokonce dvě druhačky. V atletické přípravce pilně trénují, předávky zvládají výborně, ještě je potřeba
zapracovat na rychlosti a příští rok to určitě vyjde.

Školu reprezentovali: R.Menšík, Š.Pomšár, L.Holáň, D.Zatloukalová, E.Andrýsková, E.Tkočová, B.Kročová,
S.Hlaváčková, K.Mrkvová, J.Šuráň, R.Šimeček, Š.Kolář, Ž.Andrýsková, M.Buchtík, S.Stuchlík, N.Kotková

ZNALEC KNIH

I v letošním roce se konala čtenářská soutěž Znalec knih. Úkoly byly jak čtenářské, tak také kreativní.

Výsledky soutěže
1. místo – Anna Piknerová – 6. B

2. místo – Ludmila Pavlíčková – 9. třída
3. místo – Eliška Peterková – 8. B

Čtenářské klání - školní kolo
Poslední dubnové středeční odpoledne patřilo tzv. Čtenářskému klání. Jednalo se o soutěž ryze specifickou, které

předcházely měsíce příprav, neboť podmínkou v účasti bylo zvládnutí četby 4 předem daných knih. Ani to však
neodradilo 5 tříčlenných týmů, které se dobrovolně sestavily napříč 5. až 7. ročníky, a jednoho týmu z 8. třídy,
respektive z 8.A.



Samotná soutěž se skládala ze 3 částí: ta první se věnovala již zmíněným přečteným knihám (jednalo se o 25i

minutový test prověřující znalosti přečteného), ta druhá testovala obecné literární povědomí soutěžících a konečně
třetí část soutěže zahrnovala kreativní úkol. Na ten měli žáci 40 minut. Celkem mohli za všechny úkoly získat 60

bodů.
Vítězné týmy z obou kategorií postupují do zlínského kola.

Pořadí:
1. kategorie:

1. místo: ANBALU - 44 bodů
2. místo: Alexandra, Vašek, Péťa - 35 bodů
3. místo: Slepice - 34 bodů
4. místo: Petr, Sebastian, Margaret - 33 bodů
5. místo: Košťátka - 25 bodů
2. kategorie:

1. místo: Lucie, Eliška, Nela - 38 bodů
Blahopřejeme a ve Zlíně budeme oběma týmům držet palce, ať si klání na úrovni kraje užijí.



Exkurze do Muzea železné opony a

Národního zemědělského muzea ve

Valticích

Dne 19. 4. 2023 žáci 8.A a 9. třídy
navštívili Muzeum železné opony ve

Valticích. Tuto ojedinělou expozici

vytvořili nadšenci v původní strážní
budově na bývalé státní hranici z let

1951-1989. Petr Pajpach a jeho

spolupracovníci se při vytváření
snažili o co nejautentičtější
prezentaci situace na státní hranici ve

20. století, bez zbytečných
ideologických nánosů.

Jak usnadnit začátek školní docházky
Dubnové odpoledne patřilo v naší škole besedě s psychologem PPP Uh. Hradiště, Mgr. Vladimírou Šmídkovou,

která se přes hodinu a půl věnovala rodičům předškoláčků s tématem Jak usnadnit začátek školní docházky.
Paní psycholožka začala přirovnáním vývoje dítěte k látce, jejíž nitky postupně vetkáváme. A to nejen rodiče, ale i

prostředí, ve kterém dítě vyrůstá, vrstevníci, zařízení, v nichž se pohybuje, a další okamžiky vstupující do života
jedince.

Postupně shrnula důležité činitele, které mají vliv na rozvoj ve vývoji dětí, a zaměřila se na to, jak právě tomuto

rozvoji mohou rodiče pomoci, na co se mají zaměřit, čemu naopak předcházet.
Po informačně vyčerpávající přednáškové části následoval prostor pro dotazy. K nim své řekly i pedagožky naší
školy, které pohotově reagovaly na aktuální situace a praktické momenty ze svého školního života.
Beseda se nesla ve velmi přátelském, příjemném duchu a jsme rádi, že se nyní již 3. přednáška z cyklu akcí pro

rodiče mohla na půdě naší školy uskutečnit.



Den Země - akce 1. a 2. stupně naší školy
Den Země se slaví 22. dubna, ale naše škola aktivity zaměřené k této akci připravila až na 11. května.
Děti z 1. - 5. třídy čekala jako obvykle značená cesta, na které plnily úkoly týkající se ekologie, přírody a také

globálních problémů Země. Ve věkově různorodých skupinkách tak děti třídily odpad, seznámily se s fungováním

sběrného dvora, poznávaly rostliny i živočichy, luštily zábavný kvíz a snažily se představit si, jak žijí hladovějící
obyvatelé naší planety na místech, kde trpí

hladomorem. Den se vydařil, děti odcházely se

spoustou nových zážitků po celém dni

stráveném v přírodě na čerstvém vzduchu.

Program projektového dne na 2. stupni byl letos

zaměřen na téma GLOBÁLNÍ PROBLÉMY ZEMĚ.
Žáci druhého stupně soutěžili o vyluštění citátu
o přírodě. Snažili se návštěvou co největšího
počtu stanovišť získat písmena k vyluštění
tajenky. Většině pracovních čtyřčlenných týmů
se to skutečně podařilo. Tajenka ukrývala citát

římského řečníka a filosofa – Vše, co je podle

přírody, je hodno úcty. První tři nejrychlejší
řešitelské týmy získaly drobné odměny.
Na stanovištích v areálu školy a v okolí rybníka poznávali žáci např. problémy hladomoru ve světe či naopak důvody
a problémy spojené s civilizačními chorobami, řešili ubývání druhové rozmanitosti druhů, spojovali obrázky s

anglickými názvy globálních problémů, vyhledávali v textu informace, řešili problémy třídění a rozkladu odpadů,
klimatické změny a spoustu dalších témat. Celkem měli žáci v nabídce 17 stanovišť, kde s jejich vedením

pedagogům ochotně pomáhali žáci devátého ročníku.
Kromě zmíněných stanovišť luštili žáci dalších deset samostatných úkolů (křížovky, osmisměrky, doplňovačky) s
podobnou tématikou.

Okresní přebor v atletice 1. st. Uh. Hradiště 17. 5. 2023

Ve středu 17. května 2023 se uskutečnil okresní přebor 1. st. v atletice v Uh. Hradišti. Díky drsnému počasí dorazilo
8 místo 14 škol z celého okresu. Naši sportovci se velmi těšili, protože pilně trénovali nejen v hodinách tělesné
výchovy, ale hlavně i v atletické přípravce Polešovjata.
Počasí nám ráno ukázalo, že medaile nebudou zadarmo. Po nočním vydatném lijáku to ani před závodem

nevypadalo lépe, navíc se přidal vítr a stadion byl plný vody, hrozilo zranění. Řešili jsme to od brzkého rána a byli na

vážkách, zda děti pustit do závodu. Nakonec přestalo pršet a závody mohly začít. Začínalo se během na 600m,

sprinty na 60m, poté technické disciplíny – skok daleký a hod kriketovým míčkem. Na závěr si to malí sportovci



rozdali ve štafetách.
Přestože jsme bojovali se zimou, větrem a nervozitou, podařilo se nám získat 10 medailí - 5 zlatých, 2 stříbrné a 3

bronzové, vylepšeno bylo několik osobních rekordů. V šestnácti lidech je to velký úspěch.
Všichni sportovci zaslouží za své výkony a přístup obrovskou pochvalu. I když my jsme přemýšleli o zrušení, oni to
nevzdali a chtěli bojovat. Mockrát děkujeme paní Stuchlíkové, která se starala o naše malé svěřence v cíli.

ŠKOLU REPREZENTOVALI: B. Kročová, K. Hrdinová, R. Menšík, D. Kaštánek, J. Matucha, K. Korvasová, M.

Stuchlíková, R. Šimeček, E. Andrýsková, E. Tkočová, D. Zatloukalová, T. Kubalová, L. Holáň, Š. Pomšár, M. Maděra, T.
Hlaváček

Umístění na stupni vítězů

1. místo Radomír Menšík - hod kriketovým

míčkem

1. místo Daniel Kaštánek – skok daleký

1. místo Tereza Kubalová – běh 600m

1. místo Richard Šimeček – běh 600m

1. místo Lukáš Holáň – běh 60m

2. místo Šimeček, Matucha, Kaštánek, Menšík-

štafeta 4x60m

2. místo Holáň, Pomšár, Maděra, Hlaváček –

štafeta

3. místo Eliška Andrýsková – skok daleký

3. místo Marián Maděra – hod kriketovým

míčkem

3. místo Kročová, Hrdinová, Stuchlíková, Korvasová - štafeta

Canisterapie

V úterý 23. 5. 2023 ožilo nejbližší okolí školy obvyklým povykem dětí a zcela neobvyklým štěkotem psů, kteří mají

jinak do těchto prostor, na rozdíl od dětí, vstup zakázán. Se svým edukačním programem nás přijelo navštívit

Bratrstvo psích tlapek. Na školní hřiště se tak k dětem z I.A, III.A, III.B, V.A a V.B přidalo osm psovodů a pět jejich

zvířecích kamarádů, canisterapeutických psů. Celý program uvedla paní Petra Benešová, zakládající členka

společenstva Bratrstvo psích tlapek, která představila všechny zúčastněné psovody i jednotlivé psy. Po společném

úvodu následovaly praktické rady a ukázky nezbytné pro plynulý průběh celého dopoledne. Bylo totiž nutné osvojit

si pozice stromu a želvy, aby žádný pes neměl důvod zaútočit a žádné dítě nemělo na jinak slunečné dopoledne

nějakou nepěknou památku.

Poté následovalo rozdělení do třídních skupin a práce na jednotlivých stanovištích, která byla zaměřena na

smyslové vnímání, jež je sice lidem i psům společné, ale ve zcela rozdílné kvalitě. Děti si tak mohly postupně osvojit

zajímavé informace, např. které smysly jsou stoprocentně ve prospěch psa, co potřebuje chovatel po jeho narození

a při následné výchově, jaký je rozdíl mezi psem asistenčním či vodicím a co všechno každý z nich po dlouhém

náročném výcviku dokáže. Vyzkoušely si též vedení psa na vodítku, zvířecí agility i ne zrovna populární aktivitu v

https://www.bratrstvopsichtlapek.cz/


podobě sbírání toho, co si pejsek po sobě určitě neuklidí sám. Velkou část dopoledne pak zabralo válení, tulení,

mazlení, hlazení, drbání a další činnosti, které byly snad příjemné i pejskům a rozhodněmoc příjemné dětem.

Děkujeme Bratrstvu psích tlapek za poutavá vyprávění, možnost nasbírat mnoho nových vědomostí a hlavně hezké

zážitky.

Čtenářské klání ve Zlíně
Ve středu 24. května 2023 jsme s týmem ANBALU, který zvítězil na konci dubna ve školním kole Čtenářského klání,

vyrazili na krajské Čtenářské klání do

Zlína.

Soutěž se skládala opět ze tří částí,
ve kterých se v 1. kategorii utkalo

celkem devět týmů. Během
dopoledne žáci ukazovali své znalosti

o přečtených knihách. Vrcholem

celého utkání byla závěrečná
prezentace posledního – kreativního

úkolu. Soutěžící se vžili do role

majitelů cestovní kanceláře a zároveň
do role dvanáctileté Báry,

představitelky z knihy Egypt – V nitru

pyramidy od Veroniky Válkové, která

pomocí kouzelného atlasu cestovala

do minulosti. Poměrně v krátkém

čase týmy pro své potenciální

zákazníky vytvořily reklamní plakáty

na zájezd do minulosti. Svůj výtvor nakonec obhajovaly před porotou a ostatními týmy. Soutěžící předvedli lákavé
nabídky zájezdů.
Po sečtení bodů za všechny tři části se vítězem 1. kategorie stal náš tým ANBALU.

Tímto moc děkujeme Aničce Piknerové, Barči Bartoňové a Lucce Šilhavíkové za perfektní reprezentaci naší
školy.



Krajské kolo Odznaku všestrannosti

Z okresního kola odznaku všestrannosti postoupila hned čtveřice závodníků – Tina Vaďurová, Tereza Kubalová,

Marija Perutská, Daniel Blizňák - do krajského kola. To se uskutečnilo ve středu 24. května 2023 v Otrokovicích za

účasti 150 nejlepších závodníků z celého kraje. Soutěžilo se v 6

disciplínách – dálka, hod kriketovým míčkem, shyby, 60m, sed-leh,

1000m. Počasí opět moc nepřálo, ale naše holky výtečně bojovaly

i v dešti a chladu o postup do republikového finále v Brně. I když
to letos nevyšlo, rozhodně se nemají za co stydět. Tereza Kubalová

skončila na krásném 6.místě, bohužel doplatila na slabší dálku a

sprint, zato zářila v silových disciplínách. Tina Vaďurová skončila na

20. místě, kde zase nádherně zvládla dálku a sprint, ale měla
slabší silové disciplíny, a 27. místo patřilo Mariji Perutské. Už
samotný postup do kraje je pro všechny velký úspěch a motivace

pro další roky. V krajském kole holky zanechaly nesmazatelnou

stopu a opět dokázaly, že i na vesnických školách se dají dělat
velké věci, když nechybí nadšení a chuť se zlepšovat.

Okresní atletický čtyřboj 2.st. Velehrad 24.5.2023

Naši sportovci se 17. 5. 2023 zúčastnili atletického čtyřboje 2. stupně, který se konal na školním víceúčelovém
hřišti na Velehradě. V rámci atletického čtyřboje žáci soutěžili v běhu na 50 m., běhu na 600 m., skoku dalekém,

hodu medicinbalem (kriketovém míčkem v mladší kategorii) a závody uzavíral štafetový běh. Soutěž byla výborně
organizována a žáci ji pojali od počátku velmi vážně a zodpovědně. Do poslední disciplíny se prali statečně o každý
bod a vteřiny, což se taky potvrdilo ve finálním sčítání výsledků jednotlivých disciplín. Naši žáci i žákyně byli velmi

úspěšní a patří jim velká pochvala za výbornou reprezentaci školy.
Školu reprezentovali: Eliška Peterková, Filip Vávra, Ondřej Hrančík, Markéta Šoustková, Martin Macháň, Vojtěch
Šmít, Ludmila Pavlíčková, Jakub Dřímal, Prokop Bednářík, Andrea Šimečková, Anděla Hrančíková, David Kaštánek,
Sofie Měšťánková, Roman Šmehlík, Laura Podráská.

Umístění na stupni vítězů:
1. místo ve čtyřboji v kategorii 8. – 9. tř. – Martin Macháň
1. místo ve štafetě – Vojtěch Šmít, Martin Macháň, Filip Vávra, Ondřej Hrančík
2. místo ve čtyřboji v kategorii 8. – 9. tř. – Vojtěch Šmít

3. místo ve čtyřboji v kategorii 8. – 9. tř. – Ondřej Hrančík
3. místo ve čtyřboji v kategorii 8. – 9. tř. – Ludmila Pavlíčková
3. místo ve čtyřboji v kategorii 6. – 7. tř. – Sofie Měšťánková
3. místo ve čtyřboji v kategorii 6. – 7.tř. – Andrea Šimečková



Pevnost poznání Olomouc - 8.A

Osmáci rádi poznávají

nové věci, a tak se ve

středu 24. května vydali

do Olomouce do Pevnosti

poznání. Pevnost poznání

je totiž interaktivní

muzeum vědy. Na

programu jsme měli tři
vzdělávací programy.

První, Architekti

budoucnosti, byl zaměřen
na zeměpis, kdy žáci
zjistili, jak se v minulosti

vyvíjela lidská sídla a sami

si poté navrhli město
budoucnosti. Druhá část,
Škola pod rudou

hvězdou, byla zaměřená
na historii druhé poloviny

minulého století ve škole.
Kluci i holky se nejprve seznámili s rozdíly mezi demokracií a totalitou, načež prošli kádrovou prověrkou v



demokratické i komunistické škole. Třetí vzdělávací program byla projekce v planetáriu s názvem Zajímavosti

vesmíru - to se prý líbilo úplně nejvíc.

Na závěr naší návštěvy jsme si prošli celý areál a vyzkoušeli co nejvíce expozic. Exkurze se žákům moc líbila a zcela

jistě prohloubila jejich zájem o vědu a věci kolem sebe.

SORUDO kurz sebeobrany

V úterý jsme zahájili šesti hodinový kurz sebeobrany pro žáky 2. stupně. Vyškolení lektoři od společnosti SORUDO

se ve dvou hodinovém bloku věnovali zvlášť holkám a zvlášť klukům, aby je naučili, jak reagovat v krizových

situacích ohrožení. Lekce byla hodně zážitková. Na vlastní kůži si zakusili pocit napadeného a každý zjistil, jak by v

takové situaci reagoval. Své reakce potom s instruktory rozebrali. Naučili se několik základních obranářských postojů

a činností. Podle ohlasů dětí to bylo velmi přínosné a těší se na další dvě lekce, které pro ně plánujeme v červnu.

Tam se žáci naučí konkrétní techniky sebeobrany. Jedná se o prevenci, doufáme, že se děti do takových situací

nikdy nedostanou a nebudou nic z toho potřebovat. Ale víme dobře, že kdo je připraven, není překvapen.

Botanická exkurze do CHKO Bílé Karpaty pro žáky 7. ročníků

Výjezdní projektový den pro sedmé ročníky se uskutečnil 24. května a kladl si za cíl přiblížit žákům způsob ochrany

přírody v ČR prostřednictvím NPR Zahrady pod Hájem, která leží v nedaleké CHKO Bílé Karpaty.

Především však bylo naším cílem propojení dosud získaných vědomostí z hodin přírodních věd přímo v přírodě

chráněného území. Místo samotné umožnilo předvést žákům biologickou rozmanitost blízké přírody v celé její

kráse. Důraz v programu jsme kladli na praktické ukázky rostlin a možnosti jejich určování i využití v běžném životě

(léčivé, jedlé i jedovaté rostliny).

V neposlední řadě jsme připravený program zaměřili na zásady praktické ochrany přírody a management

chráněného území.

I když letošní deštivé počasí způsobilo v jindy suché lokalitě bahnité nástrahy, všichni žáci exkurzi zvládli a snad si z

projektového dne odnášejí nejen ušpiněné boty, ale i vědomosti a zážitky.



Beseda s odborníkem - metoda FIE

Ve středu 17. května 2023 se v naší škole uskutečnila již 4. beseda s odborníkem, tentokrát na téma Metoda FIE.

Seznámit veřejnost s uvedeným přijela Mgr. Kamila Štindlová, lektorka FIE, která zároveň využila možnosti

nahlédnout do hodin, kde se s FIE pracuje a sama se i stala na nějakou chvíli vyučující.

O této metodě jste možná již slyšeli, protože stále více škol ji zahrnuje do svého ŠVP, nebo ji nabízí pro žáky

formou kroužku. Je to mezinárodně rozšířená metoda, která rozvíjí a podporuje celoživotní dovednost učit se učit

a soustředí se např. na rozvoj vnitřní motivace u žáků, jejich pozornost, schopnost soustředit se, organizovat si práci,

dovednost pracovat s chybou, atd.

Beseda proběhla ve velmi příjemné atmosféře, kdy po počátečním seznámení s podstatou FIE se účastníci vrhli na

praktickou část. Nejprve si zkusili USPOŘÁDÁNÍ BODŮ, poté přešli k RODINNÝM VZTAHŮM a poslední část patřila

ORIENTACI V PROSTORU.

Následně se rozproudila debata mezi rodiči a pedagogy školy, kdy proběhlo vzájemné sdílení a reflexe života v naší

škole.

Paní Štindlová nám následně napsala:

Chtěla bych poděkovat za včerejší nabídku seznámit s IE a myšlenkami Feuersteina. A také za prohlídku vaší školy.

Ráda bych byla opět děckem a měla možnost takovéto školy a přístupu učitelů.

To myslím upřímně.

Nevím, zda přednáška vám přinesla něco nového ohledně MLE, ale viděla jsem, že u rodičů toto setkání upevnilo

most mezi vámi a jimi a probíhala otevřená komunikace.

Přeji vám všem, ať se daří a jakékoliv překážky v cestě vedou k potvrzení vaší myšlenky otevřené a školy a

zodpovědnému přístupu ke vzdělávání.

A to přece potěší.



KRÁLOVSKÁ PRAHA EXKURZE 4.A a 4.B

Děti 4.A. a 4. B. prožily dva dny naplněné zábavnými i vzdělávacími aktivitami v Praze.

Z výletu si odvezly spoustu nových informací a nezapomenutelné zážitky.

Za vše mluví jejich slova:

…Líbilo se mi, jak jsme si v České národní bance povídali o bankovkách. Celkový součet hodnoty našich mincí a

bankovek je 8 888 ,- Kč…

…v Muzeu iluzí byly zábavné iluze, udělali jsme zajímavé fotky…

…Pražský hrad byl pěkný, velký a moc, moc, moc, moc krásný….

…pokoje v hotelu byly pěkné…

…v Hamleys jsme si užili zábavu , bylo to obří a super – třeba virtuální realita…

… v McDonald jsme se dobře najedli – hranolky a stripsy….

…. S kamarádkama jsme byly v zrcadlovém bludišti….

… líbil se mi chrám sv. Víta – byl vysoký a v oknech nádherné vitráže…

…. V bance jsme viděli falešné peníze, zlatou minci za 100 milionů a zkoušeli jsme, jak jsou těžké kovy…

…den dětí s Leoexpresem – zmrzlina a míchané pití…

…lodí jsme jeli pod Karlovým mostem….

MORAVSKÝ KRAS 6.B 31.5. - 2.6.2023

Ve středu 31.5. 2023 jsme se vydali na dlouho očekávaný výlet do Moravského krasu. V plánu jsme toho měli

hodně. První den po ubytování na chatě Macocha přímo nad propastí jsme vyrazili na průzkum okolí - na Koňský

spád a do Pustého žlebu, kde jsme jako správní průzkumníci nevynechali žádnou sebemenší jeskyňku a odměnou

byl nález malého spícího netopýra. Po večeři jsme se pustili do budování přírodních přístřeší, kdybychom náhodou

museli spát venku, kluci se dokonce pokoušeli vykřesat oheň. Druhý den nás čekala túra do lomu Velká pohoda, kde



jsme prokázali spoustu odvahy v lanovém parku, v přilbách a čelovkách prozkoumali 100m jeskyni a dostali se do

menší jeskyně po žebříku, dozvěděli se zajímavosti o Moravském krasu. Na závěr nás pan průvodce vyzkoušel v

kvízu. Po návratu a krátkém odpočinku, doplnění hladových žaludků jsme opět zamířili do Suchého žlebu na další

dobývání jeskyní. Tento den jsme zvládli 24km, a aby toho nebylo málo, tak po setmění jsme ještě zvládli krátkou

stezku odvahy. V pátek jsme vyrazili Křenkovou stezkou, která nás dovedla ke Skalnímu mlýnu, odtud nás vláček

dovezl k Punkevním jeskyním. Tady nás čekala prohlídka s průvodkyní, návštěva propasti Macocha a jízda na

lodičkách. Lanovka nás vyvezla zpátky k chatě, kde jsme poobědvali a vydali se na cestu zpět.

Výlet jsme si moc užili, prožili jsme tři nádherné dny v krásné oblasti, zase se něco dozvěděli o sobě, o svých

možnostech. Prokázali jsme odvahu, zvládli jsme překonat sami sebe, vzájemně si pomáhali, spolupracovali,

dozvěděli spoustu nových informací o Moravském krasu. Celý výlet se nesl v duchu přátelství, pohody, her. Počasí

bylo nádherné, nikdo neonemocněl, nikdo se nezranil. Co víc si přát.

Družinový Den dětí

Svůj sváteční den si děti v rámci odpoledního pobytu ve škole bezstarostně užily na školním parku a hřišti, kde pro

ně byly připraveny stanoviště se soutěžemi. První stanoviště „Chytrá horákyně“ obsahovalo skládání pořekadel. Na

druhém stanovišti „Bajaja“ zkoušely děti přesnost v hodu. Na stanovišti „Otesánek“ bylo úkolem dětí rozpoznat

hmatem co nejvíce věcí z vaku. Stanoviště „Pat a Mat“ skrývalo skládaní poskládat puzzle a byla to zkouška

trpělivosti. Poslední dvě stanoviště „Opičí dráha“ a „ Bob a Bobek“ byly zaměřeny na pohybové aktivity. Děti na

pódiu po celou dobu provázely pohádkové písničky.

Odměnou dětem v cíli byly odměny: zvýrazňovače, nafukovací balónky, pingpongové míčky, gumy a nechyběla ani

sladká tečka oplatek.

Děkujeme všem, kteří se zasloužili o hladký průběh odpoledne a podpořili tuto akci. Nemalé poděkování patří



žákyním 8. B a 9. třídy, které

pomáhaly na stanovištích.

Dětem k svátku přejeme hodně

zdraví a radosti,

paní vychovatelky ze školních družin.

Škola v přírodě - Mohelnice - 1.A, 1.B, 3.A, 5.A, 5.B

To je ale jízda…

Pondělí, den cestování do neznáma

Víte, jaký výlet je nejlepší? Ten, během kterého se cestuje vlakem, občas vlak dobíháte a pátráte, odkud vám to

vlastně jede. Také doporučujeme nemít s sebou telefony, vymáchat se v potoce a zahrát si fotbal se šiškami.

V tomto duchu se nesl náš první den.

Společně se celá skupinka 70 dětí přesunula do Olomouce, kde každý měl svůj program. Někdo navštívil Pevnost
poznání, další trampolínový park a jiná třída se vrhla navázat nová přátelství během návštěvy v jedné z

olomouckých škol. Dopoledne rychle uběhlo a poté jsme se postupně přesouvali do Mohelnice, kde jsme po 3

kilometrech uviděli náš vytoužený kemp Morava, který se měl po 3 noci a dny stát naším domovem.

Po večeři jsme ještě stihli napsat pohledy domů a hurá na kutě.

Úterý, den her a tvoření
Dnešní den začal budíčkem mnohem dříve, než jsme plánovali. Možná to bude tím, že děti nemají telefony, a tak

se nás každou chvíli ptají, kolik je hodin. Následovala rozcvička, úklid pokojů a snídaně.
Dopoledne se neslo v duchu sportu a her, kdy v areálu kempu děti ve smíšených skupinách plnily různé úkoly.

Odpoledne patřilo dopravnímu hřišti, které přímo vybízelo k vyzkoušení různých vozítek. Ani déšť nás neodradil od
výroby batikovaných triček a výsledkem bylo 70 krásných kousků. Po večeři jsme vyrazili na diskotéku, kterou si pro

všechny připravili páťáci. Také pár her jsme stihli. Den se klonil ke konci a po nezbytné hygieně jsme už hledali svá

lůžka, abychom byli čerství na zítřek na túru na Bouzov.

Středa, den dobytých dálek

Středeční den jsme strávili téměř celý mimo kemp. Hned po ránu jsme zahájili naši pouť. Nejprve jsme si prošli
Mohelnici, abychom se vzápětí nalodili na spoj k hradu Bouzov. Prohlídka hradu byla inspirativní, řízky k obědu
chutné a posilněni jsme se vydali na zpáteční cestu. Do Loštic jsme dorazili po 8 kilometrech. Tvarůžková zmrzlina

nikomu nechutnala, ale osvěženi jinými druhy zmrzliny jsme putovali až do Mohelnice. Počasí nám přálo a v nohách

jsme brzy měli téměř 15 km. Po návratu jsme si ještě užili bazénu, míčových her a večer kromě táboráku a písniček
s kytarou jsme ještě stihli i stezku odvahy.

Poslední večer se nachýlil k noci a kemp ztichl, aby se nám dobře poslední noc v Mohelnici spalo.



Čtvrtek, den velkého návratu

A nastal poslední den našeho pobytu mimo školní zdi a areál. Hned zrána jsme na snídani odcházeli sbalení, kufry

vzorně naskládané před budovou tak, aby je kolem deváté hodiny mohl pan řidič naložit a odvézt. Touto cestou

děkujeme Vinařství Vaďura za možnost využít jejich služeb a nenechat děti vláčet zavazadla.
Dopoledne posledního dne potom patřilo přesunu na nádraží a následně cestě do Olomouce, kde se třídy opět
rozdělily a některé navštívily ZOO Olomouc, jiné strávily chvíle ve Vlastivědném muzeu a procházkou po Olomouci.

V půl čtvrté jsme se všichni sešli na vlak. nádraží a společně jsme zahájili poslední cestu, která měla jediný cíl, a to

náruč našich rodičů, kteří na nás již netrpělivě čekali ve Starém Městě.

Jsme rádi, že jsme mohli strávit 4 dny v krásném prostředí kempu Morava v Mohelnici, cestovat všemi možnými

dopravními prostředky, pohybovat se po velkém městě, putovat lesem, lukami, hrát si, soutěžit, zažít táborák a

zazpívat si u ohně s kytarou, zdolat stezku odvahy, ale hlavně, že jsme byli všichni spolu.

A co na to naši žáci?

● Chatky byly dobré, program byl taky dobrý, jídlo bylo taky dobré, ta cesta z Bouzova byla taky dobrá,

nejlepší byla ZOO, bylo aj dobré počasí.
● Líbil se mně program, ZOO, protože tam byly zebry a kozičky, které se daly krmit. Líbila se mně

prohlídka hradu a dozvěděla jsem se různé zajímavosti. Sportovní den byl dobrý. Ve vlaku jsme hráli

hry, takže jsme se zabavili.

● Bylo to dobré a zábavné, bavila mě prohlídka hradu a bazén.

● Chatky výborné, jídlo ještě lepší a program nejlepší.
● Škola v přírodě byla zajímavá a zábavná, moc mě to bavilo. Hodně jsme se skamarádili. Výlety a

různé aktivity, které jsme měli, byly hodně zábavné. Chatka byla dobrá a s holkama jsme si to užily.



● Tohle byla nejlepší škola v přírodě. Hrozně jsem si to tam užil. A nejvíc jsem si užil Jump park a hrad

Bouzov. Mega jsem si to užil.
● Výlet do České Třebové, Jump park, dopravní hřiště, motokáry. Vařili dobře, ale byly dlouhé řady.

Postele jako kámen.

● Nejvíc se mi asi líbilo dopravní hřiště, jak jsme jezdili na šlapacích motokárách. Ale bolely mě nohy z

cesty z Bouzova. Byla i sranda, když jsme omylem zajeli do České Třebové.
● Česká Třebová, dopravní prostředky (vlak, autobus, tramvaj), Gargamel, Ohio lidi, dopravní hřiště,

motokáry, hezcí kluci, hraní flašky večer s ostatními.

Vodák 8. B

Dne 8. 6. 2023 jsme se třídou, paní učitelkou Procházkovou a paní učitelkou Řezníčkovou vyrazili na vodu.

Ve čtvrtek ráno jsme se sešli na vlakovém nádraží v 7:30 a nastoupili jsme do vlaku, kterým jsme jeli do Olomouce.

Z Olomouce jsme poté jeli dalším vlakem do Postřelmova. V Postřelmově jsme se setkali s instruktory, dostali

instrukce a rozdělili jsme se do třech týmů. A mohli jsme vyrazit na vodu. Jeli jsme cca 2,5 hodiny, poté jsme zastavili

na oběd. Měli zde i výbornu domácí italskou zmrzlinu. Poté už nám zbývaly jen 3km do kempu Relax Bagr v

Mohelnici.

Po příjezdu na místo jsme se rozdělili do chatek a pár z nás se šlo okoupat do místního rybníku. Byla zde studená,

ale velmi osvěžující voda. Poté jsme šli na večeři. K večeru jsme si zahráli volejbal a pak už jsme šli na kutě.

Druhý den ráno jsme začali snídaní, opět v kempu. Vyklidili jsme chatky, nachystali se a jeli. Tento den jsme měli dva
nové instruktory, dokonce i se psem Thorem. V pátek nás čekala trasa svižnou vodou přes Moravičany směrem na

Nové Mlýny. Do téhle chvíle bylo ještě vše v pořádku a tak, jak má být. Poté ale nastaly menší komplikace. Když
jsme projížděli jez v CHKO Litovelské Pomoraví, druhý raft najel na kámen a protrhl se. Byla to velmi nepříjemná

situace, ale naštěstí do pár minut přivezli nový. A tak jsme mohli jet dál.

Ke konci naší plavby jsme hodně zmokli. Najednou se rozpršelo tak moc, že než jsme si stihli dát pláštěnky, tak
jsme byli mokří. Teda spíše ti, kteří byli ještě suší. Protože jsme na sebe během jízdy cákali pořád vodu.



V městě Litovel byl konec naší plavby. Čekali jsme, než trochu přestane pršet, abychom si mohli vzít věci a převléct
se. Hned jak přestalo pršet, tak jsme šli do místní hospůdky na pozdější oběd. Po obědě nás už čekala jen cesta

domů. Jeli jsme cca 30 min na vlakové nádraží do Olomouce, odkud jsme jeli 1h do Starého Města. Tady nášmokrý

výlet končil. Byl to super výlet a snad si to i ostatní užili.

Eliška Peterková

Výlet 8. A do města Brna aneb Poznáváme „Štatl“

Ve čtvrtek a pátek 8. a 9. června se žáci 8. A rozhodli prozkoumat a prožít naše druhé největší město. Po brzkém

ranním srazu na staroměstském vlakovém nádraží jsme se vlakem vydali právě do Brna. Nejprve jsme si v úschovně
uložili zavazadla, abychom se poté v klidu vydali na procházku Brnem. Navštívili jsme tak náměstí Svobody, Zelný
trh, starou radnici s brněnským „drakem“, užili si pohledu na Brno z vrchu Petrova od katedrály svatého Petra a

Pavla, vysokohorskou túrou jsme se dostali na hrad Špilberk, následně se naobědvali na Mendlově náměstí,
abychom se poté ubytovali v penzionu Integrity nedaleko brněnského výstaviště. Po rychlém zabydlení a krátkém

odpočinku jsme se vydali směr nákupní centrum Olympia, kde na nás čekalo kino a bowling. První den jsme pak

zakončili tolik potřebným oddychem na pokojích.

Druhý den ráno jsme se všichni těšili na hotelovou snídani podávanou formou švédských stolů. Jakmile jsme takto

nabrali sílu, přesunuli jsme se do městské části Husovice na paintball. Po zaškolení o bezpečné hře a opadnutí

prvotního strachu si žáci hru náramně užili, přestože si někteří odnesli pár modřin – ty za prožitý zážitek však
určitě stály! Po fyzicky náročném paintballu jsme potřebovali nabrat síly, takže jsme se jeli zregenerovat do



aquaparku v Kohoutovicích. Někteří využili i parní sauny, jiní vířivku či divokou řeku. Před cestou zpět jsme se poté

opět posilnili a příjemně unaveni vlakem vyrazili zpět.

Výlet stál určitě za to, odnesli jsme si spoustu zážitků a vzpomínek. A co o výletu říkají žáci?
Barča: Výlet jsme si užili a doufáme, že bude spoustu dalších takových. Zážitky nám zůstanou v hlavě ještě dlouho.

Nelča: Výlet byl velmi solidní.

Justy: Zase nám bohužel pršelo.
Domča: Bylo to báječné.
Tobiáš: Kamilův hlad nás zatáhl do všech koutů Brna.

Vikča: Paintball nás sice zrakvil, ale všechny to moc bavilo!

Rožnov pod Radhoštěm - 6.A

V pondělí 12. 6. se třída 6. A vydala na školní výlet do Rožnova pod Radhoštěm.

A co napsali o výletu žáci?
12. 6. 2023

Ráno jsme se se třídou sešli na vlakovém nádraží ve Starém Městě u UH., kde jsme nasedli do vlaku směr Hulín a

pak Rožnov. Z nádraží do kempu jsme šli po cyklostezce, která vedla okolo Rožnovské Bečvy. Hned jak jsme dorazili

do kempu, ubytovali jsme se v chatkách a šli se ovlažit do bazénu. Po koupání jsme si dali oběd a vyrazili jsme na

Jurkovičovu rozhlednu, odkud byl krásný výhled na celé okolí. Cestou zpátky jsme sešli na hezké náměstí, kde jsme

měli čas pro sebe. V kempu jsme se zase okoupali, opekli si špekáčky, zahráli pár her a šli rovnou spát. Moc dlouho

jsme ale nespali, protože nás paní učitelka probudila a šli jsme na stezku odvahy, která byla super!

13. 6. 2023

V úterý jsme chodili do velkých kopců. Viděli jsme kapli sv. Cyrila a Metoděje, kousek od toho byla „Restaurace na

Radhošti“, kde byla nepříjemná obsluha. Když jsme došli k soše Radegasta, tak nás překvapilo, že byla menší, než
působí na fotkách, které známe. Na Pustevnách jsme měli lahodný oběd. Pak jsme měli rozchod a viděli jsme tam



hodně drahý automat:-D Zpátky do kempu jsme jeli autobusem a pak už jsme jenom odpočívali, koupali se a k

večeři si objednali pizzu.
14. 6. 2023

Brzy ráno jsme se nasnídali. Měli jsme hlavně kakao a rohlíky. Pak jsme si sbalili všechny věci a vydali se do

zábavního parku Gibon. Odložili jsme si věci a oblékli se do postrojů. Celý zábavní park jsme prolezli a byla to velká

zábava. Pak jsme si zahráli minigolf, zkusili si aquazorbing, bumber ball a zaskákali si na trampolínách. Po obědě
jsme si chvíli odpočinuli a pak už nás čekala jen cesta domů.
Celý výlet jsme měli krásné počasí, i když v Beskydech bylo chladněji, než jsme zvyklí tady u nás. Užili jsme si

zábavu, poznali nová místa a vyzkoušeli jsme si, co všechno zvládneme.

Literární soutěž Píšu povídky, píšu básně...

Gratulujeme Tině Vaďurové za 1. místo v literární soutěži Píšu povídky, píšu básně…, kterou každoročně pořádá

Knihovna Bedřicha Beneše Buchlovana v Uherském Hradišti.

Zahradní slavnost zástupců žákovského parlamentu s dětmi z Domova pro osoby se zdravotním postižením

V horkém téměř letním odpoledni 20. června se naši vybraní členové žákovského parlamentu vydali do Kunovic,

kde navštívili děti se zdravotním postižením. A důvod? Uspořádat jim netradiční odpoledne v podobě zahradní

slavnosti.

Myšlenka udělat nějakou dobrou věc vzešla v průběhu prvního pololetí od členů parlamentu. Při vánočních

dílničkách jsme uspořádali Bleší trh, kde si všichni návštěvníci mohli zakoupit libovolnou věc

(elektronika/hračka/kniha) za dvacet korun. Nakonec se vybralo více než pět tisíc korun. No a právě o využití takto

získaných financí rozhodli sami parlamenťáci s tím, že naváží na krásnou akci „Sbírka cukrovinek pro děti z DZP

Kunovice Na Bělince“, která se uskutečnila v době covidové. Rozhodli se, že chtějí pomoci znovu, a tak se Tomáš

Konečný z 9. třídy obrátil na paní vedoucí z Bělinky, že bychom rádi opět nějak pomohli. No a tak se v Kunovicích

zrodila myšlenka zahradní slavnosti, kde by děti prožily zajímavé odpoledne a ochutnaly jídlo a pití, které pro ně

jsou naprosto vzácné.

Mohly tak ochutnat několik druhů pizzy, BBQ kuřecí křidýlka, hranolky, cibulové kroužky, sýrové nugetky, cibulové

chipsy, či gumové medvídky nebo marshmallow. Vše zapili domácí malinovkou a kofolou.

Děti z Bělinky i naši parlamenťáci tak zažili nezvyklé a velmi příjemné odpoledne, navíc doplněné o kulturní

vystoupení s kytarou. Všichni jsme si to užili a už se těšíme na další akce parlamentu v příštím školním roce.

Mgr. Jan Wurst a Mgr. Jan Nejezchleba, členové školního parlamentu

…poděkování…



Člověka vždy potěší, když se mezi námi najdou lidé, kteří neváhají pomoci těm nejpotřebnějším.

A mezi takové zcela právem patří i děti z Vaší školy.

Pohoštění, které Vaši žáci zakoupili z výtěžku „blešího trhu“ a jež zorganizovali pro naše klienty, bylo skvělé. Na

velmi vydařené zahradní slavnosti, v prostorách našeho domova, si klienti pochutnali nejen na výborné pizze, ale i

hranolkách a jiných „nezdravých dobrotách“, které nejsou součástí jejich běžného jídelníčku. Nesmíme opomenout

výborný domácí koláč, který Váš žák sám připravil.

Tímto chceme poděkovat za velmi příjemné setkání našich dětských klientů s dětmi z běžné základní školy. Setkání

zcela jistě obohatilo všechny účastníky. Tato společná akce byla o poznávání a o prolínání těchto dvou světů v

jeden. Děkujeme dětem ZŠ Polešovice, panu učiteli Wurstovi a Nejezchlebovi a všem zúčastněným. Doufáme, že

naše společné setkávání nebylo poslední.

Mgr. Lenka Pelikánová, vedoucí DZP Na Bělince Kunovice

Fotbalový turnaj Osvětimany 2.st.

Ve středu 21.6. se vybraní žáci druhého stupně zúčastnili fotbalového turnaje v Osvětimanech. Náš tým zanechal

na turnaji skvělý dojem, když v konkurenci čtyř dalších spřátelených škol mikroregionu vybojoval svou fotbalovou

kvalitou zaslouženě první místo. Na celém turnaji panovala od začátku skvělá atmosféra, počasí nám přálo,



fanoušci hlasitě podporovali a naši žáci svými disciplinovanými a odvážnými výkony dokázali porazit všechny

soupeře. Velcí fotbaloví talenti Vojtěch Šmít a Jakub Jurtík byli na závěr oceněni jako dva nejlepší střelci turnaje.

Všem žákům děkuji za předvedený výkon a vzornou reprezentaci školy.

Školu reprezentovali: Jakub Jurtík, Vojta Šmít, Ondra Zapletal, Jan Zajíc, Roman Chmelař, Ondra Hrančík, Adam

Lapčík, MikulášMrkus, Pavel Přibyl

Slavnostní přijetí žáků 9. ročníku na Úřadu městyse Polešovice

Stalo se již tradicí, že se naši deváťáci přijdou rozloučit na obec, která je zřizovatelem naší školy. Bylo tomu tak i

letos.

Věnoval se jim pan místostarosta, Mgr. Stanislav Uhlíř, který zavzpomínal na svá školní léta z pozice žáka a později i

postu pana učitele. Popřál jim šťastné roky na další škole během následného studia a na památku oproti podpisu

do polešovické pamětní knihy jim předal publikaci týkající se právě naší obce.



Slavnostní zakončení školního roku - 2. stupeň

Jak již bývá tradicí, poslední dny školního roku patří slavnostnímu zakončení. Středeční dopoledne patřilo letos 2.

stupni.

Od 7:45 hod. žáci zhlédli projekci filmu, aby pak od půl desáté započal slavnostní program.

Po státní hymně, zdravici pana starosty, Ing. Michala Zapletala, a působivém proslovu pana ředitela, Mgr. Radima

Piknera, dostalo slovo divadlo s názvem Milí příbuzní v podání žáků vol. předmětu Vzhůru na jeviště.

Další část programu se nesla v duchu hodnocení uplynulého šk. roku, pochval, knižních odměn. Nejprve jsme měli

možnost seznámit se s činností školního parlamentu, zhodnotit letošní sběr papíru a zároveň ocenit vítězný

“sběračský” tým 7.A. Potom se na podiu prostřídali ocenění žáci, kteří z rukou pana ředitele převzali knižní poukazy.

Poté již nastal čas loučení. Nejen se školním rokem, odcházejícími učiteli, ale i s deváťáky, kteří si pro všechny

připravili program. Nejdříve předvedli svou “světelnou” show, poté si převzali pamětní listy a už k nim směřovali

jejich prvňáčci, kterým byli celý rok patrony během prvního roku školní docházky. Také jsme si mohli vychutnat

rozlučkovou prezentaci a zasmát se nad historkami v deváťáckém proslovu. I slzy se objevily, a když na pódium

zamířili učitelé, kteří tyto žáky v průběhu let učili.



Tak to bylo krásné, jímavé, nostalgické a působivé!

Přejeme jim šťastné roky v nových školách.

Slavnostní zakončení školního roku - 1. stupeň

Čtvrteční ráno na 1. stupni ZŠ patřilo slavnostnímu rozloučení s odcházejícím školním rokem.

Celým programem provázela paní učitelka Zuzana Nedorostková, která nejdříve vyzvala žáky a učitele k vyslechnutí

státní hymny a poté o slovo požádala pana ředitele, Mgr. Radima Piknera. Na jeho dotaz, zda by žáci prodloužili

školní rok, jich spousta odpověděla, že ano. Dokonce se našli i tací, kteří se na prázdniny netěší.

Dále následovalo představení dramatického kroužku pod vedením paní uč. Blahové s pohádkou Jak princ Mojmír

přišel ke štěstí.

A už se mohlo odměňovat. Nejprve knižními odměnami třídních učitelů, odměnami ve sportovních soutěžích a

ředitelskou pochvalou. Poté se přešlo na výsledky ve sběru papíru a sladkou odměnu pro vítězný tým 4.A.

Program zpestřilo hudební vystoupení žáků volitelného předmětu Hudební dílna, kytarového kroužku a pěveckého

kroužku, které vyučuje paní uč. Vaďurová. A právě s písní Není nutno jsme se přehoupli ke druhé části dopoledne,

kdy i mladší žáci byli školou odměněni prostřednictvím filmového představení.



A další školní rok máme za námi. Teď již zbývá jen popřát všem…



Letos jsme se u nás ve škole mohli potkat:

1.A - Mgr. Gabriela Tůmová, Bc. Zuzana Navrátilová

1.B - Mgr. Lucie Cíchová



2. tř. - Mgr. Zuzana Nedorostková

3.A - Mg. Miroslava Šašinková, Mgr. Stanislava Perničková



3.B - Mgr. Pavla Kubišová, Alena Stuchlíková

4.A - Mg. Veronika Bělašková, Veronika Dominiková



4.B - Mgr. Jitka Ryndová

5.A - Mgr. Petra Andrýsková



5.B - Mgr. Alena Hanzová

6.A - Mgr. Bohuslava Trýsková



6.B - Mgr. Renata Šimková

7.A - Mgr. Ivana Vaďurová, Markéta Kocurková



7.B - Mgr. Simona Trefilíková, Andrea Šoustková

8.A - Mgr. Jan Wurst



8.B - Mgr. Veronika Procházková

9.tř. - Mgr. Pavel Loskot



Pedagogický sbor

A zase v září!


